
S trefa obejmować będzie ul. Ryn-
kową, ul. Kościuszki od placu Pił-

sudskiego do ul. Wschodniej, łącznik 
przed Urzędem Miasta oraz odcinek ul. 
Sierakowskiego przy skwerze Kisiela. 
Płatne parkowanie będzie obowiązy-
wało od poniedziałku do piątku, w godz. 
8.00-18.00. Pierwsze 45 minut będzie 
darmowe, co jest dość wyjątkowym roz-

wiązaniem na tle innych miast. Na te 45 
minut także trzeba będzie pobrać bilet, 
aby czas naszego postoju był możliwy 
do skontrolowania. Pierwsza godzina 
kosztować ma 2,5 zł, druga 3 zł, trzecia 
3,5 zł, a kolejne 2,5 zł. Mieszkańcy strefy 
będą mogli wykupić roczny abonament 
za kwotę 120 zł, pozostali użytkownicy 
za 300 zł miesięcznie.

\\\   Dopiero uchwalona,  
ale już za mała

Na Komisji Polityki Gospodarczej 
Hanna Krzyżewska, radna z Julianowa, 
zgłosiła wniosek, aby utworzyć strefę B 
pod cmentarzem komunalnym przy Ju-
lianowskiej, pod którym przyjeżdżający 
na cmentarz nie mogą znaleźć miejsca. 
Wątpliwości radnej budzili mieszkańcy 
pobliskich osiedli, którzy tutaj parkują, 
regulamin płatnego parkowania daje 
jednak możliwość wykupienia abona-
mentu dla mieszkańców, który kosztuje 
120 zł rocznie, czyli 10 zł miesięcznie.

Na utworzenie kolejnej strefy po-
trzebna będzie oddzielna uchwała Rady 
Miejskiej.

Uchwalona strefa A nie obejmuje 
dwóch dużych parkingów przy ul. Zgoda 
oraz za sądem.

Strefa na Kościuszki kończy się na-
tomiast na ul. Wschodniej. Oznacza to, 
że nie obejmie odcinka Kościuszki pod 
Domem Kultury, cmentarzem przy Koś-
ciuszki oraz pocztą (gdzie miejsca rota-
cyjne wydają się najbardziej potrzebne), 
od momentu uruchomienia płatnego 
parkowania kilka metrów dalej nie bę-
dzie można zaparkować. 

Oczywiście radni mają możliwość 
poszerzenia strefy płatnego parkowa-
nia.
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\\\    Góra Kalwaria  
– Rewitalizacja  
etap II s. 11

\\\    Kultura – Lato  
z jazzem s. 14

\\\    Konstancin Jeziorna 
– Pogramy w golfa? s. 5

\\\    Historia – Piaseczno 
swój fason ma i szyk s. 9

\\\    Polska – Uszczelnione 
500+ s. 2
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R E K L A M A Nie zamkną Ośrodka

Ruszą w ciągu 
miesiąca?

Płatne parkowanie od jesieni

\\\ PIASECZNO

Podczas ostatniej sesji Rady Gminy radni podjęli decyzję:   
w Piasecznie utworzona zostanie strefa płatnego parkowania. 

Czy samochodów w mieście ubędzie, a parkowanie przy ulicy stanie się  
łatwiejsze?

Ruch na skrzyżowaniu w ramach remontu zostanie usprawniony

Minister nie zamierza zamykać ośrodka w Lininie

\\\ GÓRA KALWARIA

Minister MSWiA, Mariusz Błaszczak, odpowiedział na list  
z prośbą o likwidację Ośrodka dla cudzoziemców, podpisany  
przez 2700 osób. Ośrodek nie zostanie zamknięty.

JEDZ, PIJ Z NAMI...
czytaj str. 12-13

OFERTY RESTAURACJI

\\\ PIASECZNO

czytaj 
na str. 3

dokończenie na str. 3

dokończenie na str. 3
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\\\ GÓRA KALWARIA

Skwer przy ulicy Księdza Sajny 
wypięknieje.

W pobliżu placu znajdującego się 
niedaleko budynku Ochotni-

czej Straży Pożarnej w Górze Kalwarii 
niejednokrotnie spotkać można odpo-
czywających na ławkach mieszkańców.  

W centralnej części skweru mieści się 
duży kwietnik oraz pomnik przedsta-
wiający Adama i Ewę – prarodziców, 
postacie łączące chrześcijaństwo oraz 
judaizm – który przypomina o związ-
kach Polaków i Żydów. Płaskorzeźbę 
ufundowała kilka lat temu Fundacja 
Karta z Dziejów, jest ważna ze względu 
na historię miasta, które kiedyś w dużej 
części zamieszkiwali Żydzi. Lokalizacja  

z pewnością pasuje do tego obiektu ide-
alnie – niedaleko znajduje się kościół 
parafialny, a także dawny dwór cadyka.

Sam skwer jest jednak zaniedbany. 
Nierówne asfaltowe dróżki, krawężniki 
nie wyglądają dobrze dla oka. Niedługo 
obraz ten powinien ulec zmianie.

Jeszcze w lipcu wyjaśni się, kto zaj-
mie się przebudową skweru. Wyremon-
towane zostaną ciągi pieszo-rowerowe. 
Chodnik składać się będzie z płyt be-
tonowych i kostki kamiennej. Gmina 
posadzi również krzewy oraz wykona 
trawniki.

Szacunkowa wartość przebudowy 
skweru wynosi blisko 160 tysięcy zło-
tych netto. Nowy skwer powinien być 
gotowy do końca października.

Tekst i zdjęcia Rafał Lipski
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\\\ MAZOWSZE

Na Mazowszu w tym roku 
utonęło już 19 osób. Wojewoda 
zwrócił się do samorządów  
o zapewnienie bezpieczeństwa 
przy zbiornikach wodnych.

W 2016 r. utonęło 46 osób, a w 
2015 r. – 50 osób. 

– Spędzając czas nad wodą, pamię-
tajmy o podstawowych zasadach bez-
pieczeństwa. Korzystajmy ze strzeżo-
nych kąpielisk, na których obecni są ra-
townicy. Zwracajmy szczególną uwagę 
na bawiące się dzieci – apeluje Zdzisław 
Sipiera, Wojewoda Mazowiecki.

W naszym powiecie o korzystanie 
ze strzeżonych kąpielisk z ratownika-
mi jest co najmniej trudno. Niemniej 

należy bezwzględnie stosować się do 
zasad bezpieczeństwa: starajmy się ko-
rzystać z kąpielisk strzeżonych, stosuj-
my się bezwzględnie do poleceń osób 
nadzorujących, nie wchodźmy do wody 
po alkoholu, nie wskakujmy do wody, 
zwłaszcza na głowę, pamiętajmy, że 
dzieci muszą wchodzić do wody pod 
opieką dorosłych. 

Urząd Wojewódzki w Warszawie 
zwraca uwagę, że najniebezpieczniej-
szymi miejscami do kąpieli są kąpieliska 
niestrzeżone – rzeki, stawy, wyrobiska 
i żwirownie. 

– Najczęstszymi przyczynami uto-
nięć są: wchodzenie do wody pod wy-
pływem alkoholu, przecenianie swoich 
możliwości, nieznajomość akwenu, ła-
manie zakazu kąpieli oraz nieumiejętne 
uprawianie sportów wodnych – czyta-
my w komunikacie Urzędu.

Służby (policja, WOPR, straż miej-
ska) kontrolują kąpieliska, a także miej-
sca objęte zakazem kąpieli.

Joanna Grela

Apel o bezpieczeństwo

Będzie piękniej

W powiecie wciąż brakuje strzeżonych kąpielisk

Skwer nie zachwyca wyglądem

Płaskorzeźba Adama i Ewy

\\\ POLSKA

Aby otrzymywać od 
października świadczenie 500+ 
należy po 1 sierpnia złożyć 
nowy wniosek. Sejm uszczelnił 
także program Rodzina 500+.

P rogram 500+ pozostanie nieopo-
datkowanym świadczeniem wy-

płacanym do 18. roku życia. Kryterium 
dochodowe dalej będzie obowiązywa-
ło tylko w przypadku ubiegania się o 
świadczenie na pierwsze dziecko, jego 
wysokość także nie ulegnie zmianie.

Natomiast nowelizacja przyjęta 
przez Sejm 7 lipca ma na celu zlikwido-
wanie niepożądanych zjawisk. Świad-
czeniobiorcy m.in. rozwiązywali sto-
sunek pracy, a następnie podpisywali 
umowę z tym samym pracodawcą na 
innych warunkach, tak aby dopasować 
warunki umowy do kryterium docho-
dowego. 

– Jeśli takie działanie nastąpi przed 
upływem trzech miesięcy, nie byłoby 
traktowane jako utrata dochodu – po-
daje Polska Agencja Prasowa.

Oprócz tego, nowelizacja ma ukró-
cić praktykę oświadczania, że jest się 
samotnym rodzicem, aby nie brano  
pod uwagę dochodu partnera. Od te-
raz osoba podająca się za samotnego 
rodzica będzie musiała mieć ustalone 
alimenty na rzecz dziecka od drugiego 
rodzica.

Joanna Grela

Uszczelnione 
500+

Świadczenia na dotychczasowych 
warunkach będą wypłacane do 
września włącznie
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\\\ P0wiat na sygnale

\\\ Policjanci podczas 
służby zwrócili uwagę 
na dwie młode osoby, 
które idąc ulicą, nagle 
zawróciły na widok ra-
diowozu. Podczas czyn- 
ności legitymowania 
okazało się, że 18-latek 
i 19-latka mają przy so-

bie łącznie sześć torebek z marihuaną. 
Młodych ludzi zatrzymano i przywie- 
ziono na komendę, gdzie przedsta- 
wiono im zarzuty posiadania środków 
odurzających. Następnego dnia ci sa-
mi policjanci zauważyli ponownie tę 
samą parę. Mundurowi postanowili ich 
wylegitymować. Tuż przed czynnością 
chłopak odrzucił coś na pobocze. Jak się 
okazało, była to kolejna porcja marihua-

ny. łącznie po dwóch interwencjach poli- 
cjanci zabezpieczyli 16 gramów mari-
huany. 

\\\ W Gołkowie policjanci zatrzymali 
27-letniego motorowerzystę, który miał 
niemal 2 promile alkoholu. 

\\\ W ostatnich dniach policjanci za-
trzymali aż czterech mężczyzn, którzy 
urządzali awantury domowe i znęcali 
się nad swoimi bliskimi. 

\\\ W miejscowości Obręb doszło do 
wypadku. Kierowca renault prawdo-
podobnie wymusił pierwszeństwo 
na kierowcy fiata. Pogotowie lotnicze 
zabrało kobietę uczestniczącą w wy-
padku do szpitala.

Na podstawie KPP Piaseczno

K O N d O L E N C J E
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\\\ PIASECZNO

Remont skrzyżowania 
Puławskiej z Okulickiego ma się 
rozpocząć na przełomie lipca  
i sierpnia. 

W łodzimierz Rasiński, naczelnik 
Wydziału infrastruktury i Trans-

portu Publicznego, na Komisji Polityki 
Gospodarczej, przekazał, że GDDKiA pla-
nuje rozpocząć remont skrzyżowania 
ulicy Puławskiej z Okulickiego na prze- 
łomie lipca i sierpnia. Co się zmieni?

Prace będą wykonywane tylko w 
ramach remontu, ale mimo to uzyskane 
zmiany usprawnią ruch na tym skrzy-
żowaniu.

\\\   Lewoskręty tak,  
prawoskręt nie

Od strony Warszawy, droga krajo-
wa 79 zyska dwa pasy do lewoskrętu 
w stronę Konstancina. Pasy będą za-
czynać się przy Syrenki, czyli prawie od 
wiaduktu kolejowego. Dzięki temu sa-
mochody skręcające w Okulickiego nie 
będą blokowały Puławskiej, a sam skręt 
nie będzie wymagał odczekania kilku 
zmian świateł. Tak jak informowaliśmy 
w połowie maja, z projektu wypadł pra-
woskręt od strony Góry Kalwarii w kie-
runku Konstancina, ponieważ koniecz-
ne byłoby zezwolenie wodno-prawne 
ze względu na istniejący w tym miejscu 
rów melioracyjny. To uniemożliwiłoby 
rozpoczęcie remontu w tym roku.

Wyjazd w kierunku Warszawy mi-
mo to powinien być sprawniejszy dzięki 
dwóm lewoskrętom w kierunku Lesz-
nowoli, przede wszystkim samochody 
ciężarowe przestaną blokować pojazdy, 
które jadą na wprost w kierunku War-
szawy.

Na remoncie zyskają również pie- 
si. Jedno z bardziej niebezpiecznych 
przejść dla pieszych w powiecie, pro-
wadzące do przystanku LAMiNA, 
znajdujące się między Laminą a stacją 
benzynową, zostanie przeniesione w 
rejon skrzyżowania i objęte sygnalizacją 
świetlną skoordynowaną ze skrzyżowa-
niem. To w zasadzie jedyna możliwość, 

aby poprawić bezpieczeństwo na tym 
przejściu. Niemożliwa jest bowiem w 
dotychczasowym miejscu budowa syg-
nalizacji świetlnej z powodu bliskości 
tej na skrzyżowaniu. Budowa kładki dla 
pieszych kosztuje ok. 2-3 mln zł, a to 
znacznie podwyższyłoby koszt całego 
remontu.

Żeby po przesunięciu przejścia lu-
dzie nie przechodzili przez Puławską w 
starym miejscu, ale już pozbawionym 
zebry, Urząd stara się o przesunięcie 
przystanku w stronę Warszawy, bliżej 
skrzyżowania. 

Oczywiście remont obejmie także 
nawierzchnię jezdni od ul. Syrenki do 
Okulickiego oraz budowę ścieżki rowe-
rowej i chodnika.

Prace zakończyć się mają w paź-
dzierniku.

\\\   Przebudowa DK79  
w 2019 r.

To w ramach remontu. Natomiast w 
ramach przebudowy GDDKiA zamierza 

przebudować DK79 od Energetycznej 
do Okulickiego. To jednak będzie prze-
budowa wpisana w zadanie obejmujące 
ten odcinek aż do Kątów, czyli miejsca, 
gdzie obwodnica Góry Kalwarii będzie 
łączyć się z dzisiejszą DK79. Na to za-
danie Generalna Dyrekcja musi mieć 
zgodę środowiskową, dopiero wówczas 
będzie Puławską poszerzać do trzech 
pasów. Termin tej przebudowy jest 
także uzależniony od planowanej prze-
budowy wiaduktu kolejowego przez 
PGNiG Termika, a to planowane jest na 
wiosnę 2019 r. 

GDDKiA nie porzuciła planów bu-
dowy tak potrzebnych na tym skrzyżo-
waniu estakad.

– W przyszłości, w ramach zadania 
rozbudowy DK79 od Piaseczna do ob-
wodnicy Góry Kalwarii, przewiduje się 
budowę estakad na tym skrzyżowaniu. 
Wykonanie docelowych rozwiązań uza-
leżnione jest od przyznania środków 
przez Ministerstwo – poinformowała 
nas Małgorzata Tarnowska z GDDKiA.

Remont zbiegnie się z przebudo-
wą Okulickiego, która właśnie rusza. 
Skanska, wykonawca budowy DW721, 
nie wchodzi z pracami w rejon skrzyżo-
wania, mimo to wrzesień i październik 
mogą być dla kierowców trudniejsze 
niż zwykle.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

S towarzyszenie Rodzin Polska Pa-
mięć i Tożsamość oraz Stowarzy-

szenie Razem dla Góry, podpisani jako 
Mieszkańcy, pisali w kwietniu do Mini-
stra: „(…) chcemy zapobiec tragicznym 
wydarzeniom i jedynym rozwiązaniem 
według nas, jest całkowita likwidacja 
Ośrodka w Lininie i o to z całego serca 
Pana Ministra prosimy”. 

Pod listem Mieszkańców podpisało 
się 2700 osób.

\\\   Ośrodek jest niezbędny  
do realizowania zadań UdSC

– Zarówno z prawa krajowego, jak i 
uregulowań międzynarodowych wyni-
ka obowiązek Polski zapewnienia po-
mocy socjalnej osobom, które uczestni-
czą w procedurze o udzielenie ochrony 
międzynarodowej na terytorium RP – 
odpowiedział stowarzyszeniom mini-
ster Mariusz Błaszczak. – Stały napływ 
cudzoziemców, którzy podlegają temu 
procesowi, wymaga utrzymywania sieci 

ośrodków niezbędnych do realizowania 
zadań z zakresu pomocy socjalnej przez 
Szefa Urzędu do Spraw Cudzoziemców 
– pisze dalej Minister.

Mariusz Błaszczak zaznaczył rów-
nież, że w Lininie pracuje 46 osób, a 
zdecydowana większość pracujących 
to mieszkańcy gminy Góra Kalwaria (ok. 
90%). Oprócz tego Ośrodek współpra-
cuje z kilkunastoma firmami z terenu 
gminy Góra Kalwaria. 

– Zamknięcie ośrodka w Lininie 
wiązałoby się więc z wypowiedzeniem 
obowiązujących umów na usługi reali-
zowane na rzecz Urzędu i ze zwolnienia-
mi – napisał Błaszczak.

\\\   Zwiększony nadzór policji  
i straży granicznej

Minister wydał jednak polecenia 
policji oraz straży granicznej dotyczą-
ce zwiększenia nadzoru w okolicach 
ośrodków dla cudzoziemców i placó-
wek oświatowych, szczególnie na tere-
nie gminy Góra Kalwaria.

W siedzibie Urzędu ds. Cudzoziem-
ców, 22 czerwca, odbyło się z kolei 
spotkanie z przedstawicielami władz 
Góry Kalwarii. Szef Urzędu podczas te-
go spotkania zapowiedział obniżenie 
stanów osobowych w ośrodku w Lininie 
oraz zmianę struktury narodowościo-
wej ośrodka. Powiadomił także o plano-
wanych w MEN rozmowach w sprawie 
funkcjonowania dzieci cudzoziemskich 
w systemie oświaty. 

Stowarzyszenie Rodzin Polska Pa-
mięć i Tożsamość nie poczuło się usa-
tysfakcjonowane odpowiedzią Mini- 
stra i zapowiada podjęcie dalszych 
kroków mających na celu likwidację 
Ośrodka.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela
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Ośrodek w Lininie istnieje od 2004 r.

To niezwykle niebezpieczne przejście zostanie przesunięte  
w rejon skrzyżowania

Ruszą w ciągu miesiąca?

Przejście zostanie 
przeniesione w rejon 
skrzyżowania i objęte 
sygnalizacją świetlną

– Kierowcy do dyspozycji będą mieli 
główny parking miejski przy ul. Sierako- 
wskiego, zostaną też przygotowane no-
we, nieodpłatne miejsca postojowe na 
ul. Nadarzyńskiej. Docelowo oba te par-
kingi zostaną rozbudowane – mówi Da-
niel Putkiewicz i Zastępca Burmistrza.

\\\   Alternatywa  
dla samochodów

Alternatywą dla tych, co nie chcą 
płacić, mają być rowery miejskie i trans-
port publiczny.

– Centra miast zaczęły się zmieniać. 
Na świecie dawno, w Polsce od niedaw-
na. Zamiast poszerzać ulice, ogranicza 
się ruch samochodowy, poprawia się 
ciągi pisze, buduje ścieżki rowerowe i 
rozbudowuje się transport publiczny. 
Wszystko po to, by zachęcić mieszkań-
ców do wykorzystania alternatywnych 
środków komunikacji. Piaseczno nie 
jest wyjątkiem, mamy do czynienia z 
tymi samymi problemami. Dlatego 
strefę płatnego parkowania należy roz-
patrywać w kontekście zmian w cen-

trum miasta. Mamy w centrum obiekty 
użyteczności publicznej, mamy handel 
i klientów. Pracownicy i klienci chcą tu 
przyjechać i zaparkować, a nie ma dla 
wszystkich miejsca – uważa radny RM 
Robert Widz.

Niestety w dość dziwny sposób 
Urząd podszedł do konsultacji społecz-
nych. Stworzył ankietę internetową i 
czekał na odpowiedź. Odpowiedź była 
oczywista. Na pytanie, czy ludzie chcą 
płacić za parkowanie, musieli odpo-
wiedzieć, że nie. Urząd nie wziął jej pod 
uwagę, bo trudno z jej powodu decydo-
wać o czymś tak ważnym, aczkolwiek 
niepopularnym.  Tylko po co ją tworzył? 

Urząd przeprowadził także ankietę 
wśród kupców z obszaru strefy. Ankietę 
wypełniło 28 kupców, z czego 25 opo-
wiedziało się za wprowadzeniem strefy 
płatnego parkowania (89%), a trzech 
za niewprowadzaniem (11%).  Prawie 
zgodnie twierdzą oni, że teraz pod ich 
sklepami nie parkują ich klienci, bo nie 
mogą znaleźć miejsca.

Joanna Grela

Nie zamkną 
Ośrodka

Płatne parkowanie

dokończenie ze str. 1

dokończenie ze str. 1

dokończenie ze str. 1
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\\\ KOnstanCin-JeZiORna

Mieszkańcy będą spacerować 
Bulwarem im. prof. Jana Haftka.

P odczas czerwcowej sesji radni 
Konstancina-Jeziorny przyjęli dwie 

uchwały w sprawie zmiany nazw ulic w 
mieście. Obie stanowią realizację zło-
żonego wniosku. Propozycje zostały 
pozytywnie rozpatrzone przez Zespół 
Konsultacyjny ds. opiniowania wnio-
sków o nadanie nazw miejscom pub-
licznym w gminie.

Pierwsza z uchwał dotyczy części 
ulicy Granicznej na odcinku od ulicy 
Widok do końca działki od strony pół-
nocnej. Fragment ten będzie teraz okre-
ślany jako „Deptak im. Hugona Seydla”. 
Kim był Hugon Seydel? To żyjący w XiX 
i XX wieku winiarz, konsul honorowy 
Królestwa Serbii oraz sędzia Trybunału 
Handlowego, osoba zasłużona zarów-

no dla Skolimowa, jak i Konstancina. W 
1903 roku na jego zlecenie utworzono 
Hugonówkę, 11 lat później wybudował 
w Skolimowie willę Zagłobin otoczoną 
parkiem w stylu angielskim, którą udo-
stępnił mieszkańcom i która za sprawą 
organizowanych w niej licznych kon-
certów, spektakli i festynów stała się 
główną atrakcją Skolimowa.

Parę metrów dalej przebiega droga 
gminna nosząca od teraz nazwę „Bulwa-
ru im. prof. Jana Haftka”. Ciągnie się ona 
wzdłuż rzeki Jeziorki – od mostu przy 
tężni solankowej do ulicy Szpitalnej. 
Profesor Jan Haftek urodził się w 1928 
roku. Jako lekarz odbywał liczne po-
dróże naukowe (między innymi dawny 
Leningrad, Londyn), w trakcie których 
zgłębiał podstawy chirurgii. Habilitował 
się na Akademii Medycznej w Krakowie 
w 1970 roku, zaś jeszcze 7 lat wcześniej 
rozpoczął pracę w Stołecznym Centrum 
Rehabilitacji w Konstancinie-Jeziornie, 
gdzie zorganizował pierwszy w Polsce 
oddział ostrych urazów rdzenia kręgo-
wego. Następnie objął stanowisko kie-
rownika Kliniki i Katedry Neurochirur-
gii WAM w łodzi. W 1982 roku wrócił 
do Konstancina i został kierownikiem 
Stoceru, a funkcję tę pełnił przez 9 lat.

Tekst i zdjęcie Rafał Lipski

\\\ KOnstanCin-JeZiORna

Tablica upamiętniająca 
cierpienia Polaków stanie przy 
ulicy Wierzejewskiego 9.

B iały Dworek w Konstancinie-Je-
ziornie został zaprojektowany w 

1912 roku przez młodego architekta 
Tadeusza Zielińskiego i stał się włas-
nością łódzkiego potentata przemysłu 
chemicznego Józefa Landaua. W 1944 
roku Landau zginął razem z żoną i po 
wojnie w budynku mieścił się Oddział 
Dziecięcy Skolioz i Ofiar Choroby Hei-
nego-Medina Stoceru. Mniej więcej tyle 
o historii tego miejsca możemy dowie-
dzieć się z informacji zamieszczonej na 
stronie internetowej Wirtualnego Mu-
zeum Konstancina. Jednakże zaglądając 
w kalendarium, można przeczytać, iż 
budynek ten był kiedyś siedzibą Urzędu 
Bezpieczeństwa Publicznego.

– Latem w Konstancinie instaluje 
się placówka Urzędu Bezpieczeństwa, 
obierając za siedzibę willę „Biały Dwo-
rek”, przy ówczesnej ulicy Słowackiego, 
obecnie Wierzejewskiego. Rozpoczyna 
się, trwająca blisko pół wieku, epoka 

PRL, która radykalnie zmieni oblicze 
Konstancina i doprowadzi do prawie 
całkowitej wymiany jego mieszkańców 
– widnieje przy roku 1946.

\\\   Nieludzkie tortury
Obraz tego miejsca przedstawia w 

Archiwum Historii Mówionej Muzeum 
Powstania Warszawskiego Barbara 
Kulińska pseudonim „Zula” – mieszka-
jąca w Klarysewie bohaterka Powsta-
nia Warszawskiego, sanitariuszka oraz 
łączniczka Samodzielnego Batalionu 
brygadiera Czesława Mączyńskiego.

– istnieje do dzisiejszego dnia pięk-
na willa, wtedy jeszcze piękna, pod 
tytułem „Biały Dworek”, rzeczywiście 
był piękny biały dworek, za którą to 
siedzibę wybrał sobie pan Zbigniew 
Trams – szef UB w 1946–1947 roku. 
Zaczęło się z jego strony postępowanie 
takie, jak wszystkich UB-owców, z tym 
że różnie to robili, w różny sposób, róż-
nymi metodami. Ja wówczas miałam lat 
siedemnaście – wspomina. – i tam się 
zaczęło dopiero to, co powiedziałam na 
wstępie, że zaczęło się drugie życie za 
patriotyzm. Najpierw kazali mi się roze-
brać, później musiałam wysłuchać całej 

masy różnych uwag na temat swojego 
ciała, że tu trochę jest za dużo, tu trochę 
za mało, był tam właśnie pan Zdzisław 
Trams, mówię to po raz pierwszy: pan 
Trams, bo się nigdy nikt nie interesował, 
co się z nim stało, a bił tutaj, maltreto-
wał, dziesiątki młodzieży. Ale poza pa-
nem Tramsem moim głównym katem, 
to był mój kolega, z lasu, pan Roman 
Wernio, też mówię nazwisko, nie ma 
już tajemnic w tej chwili żadnych. Był 
to parobek z dawnego majątku państwa 
Branickich w Wilanowie, który przy-
szedł do nas do lasu, do nas mówię, do 
naszego lasu chojnowskiego, powie-
dział, że ma broń i że bardzo chętnie 
będzie walczył w partyzantce. Został 
przyjęty jako ochotnik, rozpracował 
całe środowisko i po wejściu Sowietów 
i NKWD i UB naszego polskiego, wszyst-
ko miał gotowe. Tak że mnie lejąc, bijąc, 
ja właściwie nic nie musiałam mówić, 
oni wszystko wiedzieli. Odwrotnie, ja 
się od nich dowiadywałam, czego mam 
nie mówić, bo wiedziałam, że oni już to 
wiedzą – opisuje „Zula” to, co działo się 
w „Białym Dworku”.

\\\   Miejsce pamięci
W 1945 roku podczas przesłucha-

nia w „Białym Dworku” zamordowany 
został żołnierz Armii Krajowej Henryk 
Stokowski pseudonim „Jaskółka”. W 
najbliższym czasie osoby, które przeży-
wały cierpienia, zostaną upamiętnione 
za sprawą umieszczenia specjalnej tab-
licy przy dawnym posterunku UB.

W czasie sesji rady miejskiej z dnia 
28 czerwca, na wniosek mieszkańców 
oraz środowisk patriotycznych, rada 
postanowiła przeznaczyć 30 tysięcy 
złotych na budowę miejsca pamięci. W 
planach jest opracowanie dokumentacji 
i wykonanie obelisku z tablicą upamięt-
niającą miejsca kaźni dokonanej przez 
służby bezpieczeństwa PRL.

Tekst i zdjęcie Rafał Lipski

Na cześć 
zasłużonych

Obelisk dla ofiar UB

Bulwar przy rzece Jeziorce

Dawny posterunek UB w Konstancinie-Jeziornie

\\\ GÓRA KALWARIA

Od teraz spacery powinny być 
dużo przyjemniejsze.

U lica Spacerowa (a konkretnie jej 
część, gdyż fragment został wyre-

montowany) w Baniosze, mówiąc eu-
femistycznie, z pewnością nie zalicza 

się do najlepszych jakościowo dróg w 
gminie. Pełno w niej dziur, a po deszczu 
droga ta staje się sprzeczna ze swoją na-
zwą, gdyż spacer nią wydaje się wtedy 
zadaniem arcytrudnym. Na całe szczęś-
cie powoli zbliża się koniec chodzenia 
po błocie.

Pod koniec czerwca na stronie Urzę-
du Gminy Góra Kalwaria pojawił się 
przetarg na budowę ulicy Spacerowej. 
Wyremontowany zostanie odcinek o 
długości 230 metrów na południowy 
wschód od skrzyżowania z ulicą Nad 
Stawami. Nawierzchnia drogi zostanie 
pokryta betonową kostką brukową, 
ustawione zostaną trzy progi zwalnia-
jące wraz z oznakowaniem.

Prace powinny potrwać najpóźniej 
do 29 września.

RL

Spacerowa do remontu

 Droga nie prezentuje się najlepiej
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\\\     DOłOżą 1,75 MiLiONA
Radni przyjęli uchwałę, w której decydują dołożyć 

do remontu zabytkowej plebanii dodatkowe 1,75 mi-
liona złotych.

Tydzień temu pisaliśmy o projekcie uchwały.  
Konieczność dofinansowania remontu wynika z faktu, 
że w dwóch przetargach, które się odbyły, kwota za-
proponowana przez składających oferty niemal dwu-
krotnie przewyższała zabudżetowaną przez samorząd 
sumę (1,8 mln zł). Tymczasem najniższa oferta to 3,45 
mln zł. 

\\\ W SKRÓCIE
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\\\ PIASECZNO

Fundacja Szczęśliwej Drogi 
stworzyła miejsce, w którym 
wszechstronne wsparcie 
znajdują usamodzielniający 
się wychowankowie domów 
dziecka z Piaseczna, Warszawy 
i okolic.

S iłownia Szczęśliwej Drogi to miejsce, 
w którym młodzi ludzie, którzy nag-

le zostali sami i często nie potrafią sobie 
poradzić w życiu, nabierają sił, pew- 
ności siebie i motywacji do rozwoju.

– Asystenci usamodzielnienia to-
warzyszą im na co dzień: rozmawiają, 
pomagają znaleźć pracę, mieszkanie, 
rozwiązać małe i duże problemy, które 
często uniemożliwiają im stanięcie na 
nogi. Jednym z asystentów jest Barbara 
Nowacka, wiceprezes fundacji i wielo-
letnia wychowawczyni domu dziecka, 
posiadająca ogromne doświadczenie 
w usamodzielnianiu wychowanków  

i doskonale rozumiejąca, z jakimi prob-
lemami się borykają – informuje nas 
Kamilla Gibas, prezes Fundacji Szczęś-
liwej Drogi.

Siłownia to wsparcie w rozwoju 
osobowym i zawodowym. Młodzi ludzie 
otrzymują pomoc tutorów, konsultan-
tów, psychologów, pedagogów, dorad-
ców zawodowych, a także wyszkolo-
nych opiekunów usamodzielnienia. 
Osobom wchodzącym samodzielnie w 
dorosłe życie potrzebna jest pomoc w 
najróżniejszych sprawach, od terapii, 
przez urządzenie mieszkania, wska-
zanie jak coś załatwić albo jaką szkołę 
wybrać.

– Już wkrótce Siłownia uruchomi 
kanał na Youtube, gdzie każdy usamo-
dzielniający się młody człowiek będzie 
mógł zaprzyjaźnić się z bohaterem, któ-
ry poprowadzi go przez różne dziedziny 
życia, pokaże, jak uniknąć problemów, 
jak dobrze zaprezentować się na roz-
mowie kwalifikacyjnej, na co zwracać 
uwagę przy podpisywaniu umów. Ten  
projekt poprowadzą fantastyczni mło-
dzi wolontariusze Tomek Niezgoda  
i Tomek Nowicki – opowiada nam Ka-
milla Gibas.

Siłownię napędzają wolontariusze, 
partnerzy instytucjonalni, osoby pry-
watne i lokalne firmy. Fundacji pomaga 
Microsoft Polska, Biesiadowo w Pia-
secznie, DeSilva oraz Pracuj.pl. Fundacja 
PKO Banku Polskiego finansuje pilotaż 
tego innowacyjnego społecznego roz-
wiązania.

Joanna Grela

\\\ KOnstanCin-JeZiORna

Jaki jest plan gminy na łąki 
Oborskie?

O d wielu lat mieszkańcy Konstan-
cina-Jeziorny słyszą o możliwym 

powstaniu pola golfowego na znajdu- 
jących się między osiedlem Grapa, Mir- 
ków, Oborami i Habdzinem łąkach 
Oborskich. Od 2012 roku właścicielem 

łąk (blisko 90 ha) jest gmina. Miejscowy 
plan zagospodarowania przestrzenne-
go przewiduje lokalizację pola golfowe-
go w tym miejscu. Nie jest tajemnicą, że 

teren ten cieszy się zainteresowaniem 
zagranicznych i polskich inwestorów, 
którzy z olbrzymią chęcią wybudowa-
liby na nim golfowisko wraz z klubem 
golfowym. Obecnie powstanie tego typu 
obiektu wydaje się coraz bardziej real-
ne, choć pomysłów na zagospodarowa-
nie łąk jest więcej.

\\\   Gdzie Centrum Sportu?
Niektórzy radni uważają, iż należa-

łoby się zastanowić, czy nie lepiej było-
by postawić na łąkach Oborskich tzw. 
Gminne Centrum Sportu. Miałby to być 
obiekt składający się z hali sportowej, 
basenu, boisk itp., aczkolwiek konkre-
tów jeszcze nie znamy. Burmistrz Ka-
zimierz Jańczuk wskazał teren (około 
18 ha) między ulicą Wilanowską, Wi-
taminową i Od Lasu jako potencjalnie 
najlepszy obszar na lokalizację Centrum 
Sportu. Jego zdaniem za tą lokalizacją 
przemawia między innymi: dobry do-
jazd, bezkolizyjność ruchu samocho-
dowego na drodze 724, brak konfliktu  

z mieszkańcami (z trzech stron brak za-
budowy mieszkaniowej), a także fakt, iż 
jest to teren otwarty stwarzający moż-
liwości planistyczne i nie objęty strefą 
konserwatora przyrody.

– W nawiązaniu zaś do budowy po-
la golfowego na terenie łąk Oborskich 
osobiście uważam, że teren ten winien 
być zachowany jako teren zielony, co 
dla uzdrowiskowego charakteru gminy 
ma zasadnicze znaczenie. Gmina winna 
być dalej właścicielem tego terenu i we 
współpracy z podmiotem prywatnym 
wybudować pole golfowe wraz z nie-
zbędną infrastrukturą – poinformował 
burmistrz w odpowiedzi na interpelację 
radnego Cezarego Żeglińskiego doty-
czącą budowy obiektów sportowych 
na terenie łąk Oborskich lub SGGW. – 
W innym przypadku na gruntach pry-
watnych wokół łąk Oborskich wcześ-
niej czy później powstanie zabudowa 
mieszkaniowa, która w bezpowrotny 
sposób zniszczy ten zielony teren. Bu-
dowa na tym terenie centrum sportu 
jest nieopłacalna ze względu na podłoże 
geologiczne, a także to, że tylko część 
tego terenu może tak być wykorzystana, 
a co z resztą? – zauważył włodarz gminy.

Obecnie nadal trwają rozmowy z 
władzami SGGW dotyczące pozyskania 
terenu przy ulicy Witaminowej i Wila-
nowskiej przez gminę.

– W zależności od ich wyniku Rada 
Miejska podejmie odpowiednie decy-
zje co do lokalizacji Centrum Sportu – 
powiedział nam Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Konstancinie-Jeziornie An-
drzej Cieślawski. – Całkowicie podzie-
lam pogląd pana Burmistrza, że teren 
przy ulicy Witaminowej jest najlepszy 
dla tego obiektu. łąki Oborskie to te-
ren podmokły i koszty budowy byłyby 
zdecydowanie większe. Stanowią one 
poza tym bardzo ładny obszar zieleni, 
który nie powinien być zakłócony bu-
dową obiektów kubaturowych. Moim 
zdaniem nadaje się na pole golfowe. 
Widziałem ich wiele i nie zakłócają kra-
jobrazu – dodał.                                         RL

Siłownia 
pomoże 
młodym

Pogramy w golfa?

Teren wykorzystywany jest obecnie... w różnych celach

Siłownia to wsparcie w rozwoju osobowym i zawodowym

Obecnie nadal trwają 
rozmowy z władzami 

SGGW dotyczące 
pozyskania terenu  

przez gminę

Ratunkiem w takich przypadkach 
mogą być zabiegi małoinwazyj-

ne jak termolezja, która zatrzymuje 
przewodzenie impulsów bólowych i 
pozwala na pozbycie się bólu. W tym 
celu wykorzystuje się środki farmakolo-
giczne podawane w okolicę zakończeń 
nerwowych albo fale radiowe o wyso-
kich częstotliwościach. 

– Do wyboru mamy  metody ciągłe 
z generowaniem wysokiej temperatu-
ry (80 st. C), które niszczą patologiczne 
zakończenia nerwowe, oraz pulsacyj-
ne, gdzie maksymalna temperatura 
dochodzi do 42 st. C, które naprawia-
ją – zarówno korzenie nerwowe, jak i 
struktury wewnątrz kanału kręgowego 
– wyjaśnia dr. Bartłomiej Bartoszcze, 
specjalista ortopedii i chirurgii kręgo-
słupa Szpitala św. Anny w Piasecznie.

Podstawowe wskazania do zabie-
gu to ból pochodzący ze stawów mię-
dzykręgowych, zespół szyjno-barkowy, 
szyjnopochodne bóle głowy, zespół 
rzekomo-korzeniowy, choromanie 
neurogenne, ból o charakterze neuro-
patycznym (piekąco, palący, parzący), 
przewlekły zespół bólowy pooperacyj-
ny kręgosłupa, neuralgia międzyżebro-
wa, ból stawu krzyżowo-biodrowego  
i coccydynia.  Metoda ta jest stosowana 

także u pacjentów z zespołami bólowy-
mi kręgosłupa, którzy nie mogą lub nie 
chcą poddać się tradycyjnym zabiegom 
operacyjnym. 

Zabieg wykonywany jest w znie-
czuleniu miejscowym. Polega na wpro- 
wadzeniu pod kontrolą RTG igły ter-
molezyjnej w okolicę chorej gałązki 
nerwowej i jej wyłączenie za pomocą 
fal radiowych o wysokiej częstotliwo-
ści i wysoką temperaturę. Dzięki temu 
można pozbyć się bólu pochodzącego 
ze struktur nerwowych, znajdujących 
się w każdym odcinku kręgosłupa. Do 
leczenia bólu o charakterze neuropa-
tycznym wykonuje się zabieg w trybie 
pulsacyjnym, który również jest wyko-
nywany pod kontrolą RTG.

Nowoczesna metoda 
uśmierzania przewlekłego bólu

Informacja i rejestracja:  Przychodnia,  
ul. A. Mickiewicza 39, tel.: 22 735 41 00

Szpital, ul. A. Mickiewicza 39, tel.: 22 73 54 103
umawianie wizyt on-line www.emc-sa.pl

P R O M O C J A

Przewlekły ból, na który nie pomagają środki farmakologiczne 
ani rehabilitacja może nie tylko przeszkadzać w codziennych 
czynnościach, ale także odbierać radość życia.
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Na podstawie art. 17 pkt. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i za- 
gospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity Dz. U. z 2016 poz. 778 ze zm.)  
oraz art. 39 ust. 1 pkt. 1 i art. 40 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udo- 
stępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa  
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U.  
z 2016 r. poz. 353 ze zm.), zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miejską w Pia- 
secznie Uchwały nr 853/XXXI/2017 z dnia 8 lutego  2017 r. w sprawie przystą- 
pienia dosporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części wsi głosków dla działki nr ew. 96/7 zlokalizowanej przy ulicy Czubatki  
na odcinku pomiędzy ulicami  Kruka i Głuszca.      

Przedmiotem zmiany miejscowego planu zago- 
spodarowania jest zmiana funkcji terenu  prze- 
znaczonego pod zabudowę mieszkaniową 
 jednorodzinną na cele oświaty, kultury i sportu 
(świetlica wiejska, boisko sportowe). 
Z niezbędną dokumentacją sprawy można za- 
poznać się w Wydziale Urbanistyki i Architek- 
tury Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. 
Kościuszki 5, pokój 31.
Wnioski do  projektu planu należy składać  
w terminie 21 dni od daty opublikowania ni- 
niejszego ogłoszenia.

Zainteresowani mogą składać wnioski do projektu  miejscowego planu zagospo- 
darowania przestrzennego:
–  w formie pisemnej w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno  

przy ul. Kościuszki 5;
–  pocztą na adres Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 

Piaseczno;
–  ustnie do protokołu w Wydziale Urbanistyki i Architektury Urzędu Miasta i 

Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5;
–  za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: 

rosochacki@piaseczno.eu
Wnioski należy składać do Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, który jest or-
ganem właściwym do ich rozpatrzenia, z podaniem imienia, nazwiska lub na-
zwy jednostki organizacyjnej, adresu wnioskodawcy, przedmiotu wniosku oraz 
oznaczenia nieruchomości, której dotyczy.

Stosownie do art. 17  pkt.10 i pkt. 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o plano- 
waniu i zagospodarowaniu przestrzennym ( t. j. Dz. U. 2016 poz. 778 ze zm.), 
art. 39 ust. 1 i w związku z art. 46 pkt.1 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (tj. Dz. U.  
z 2016  poz. 353 ze zmianami) zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu 
projektu  zmiany  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
miasta Piaseczna  i części wsi Żabieniec zatwierdzonego Uchwałą Rady Miejskiej 
w Piasecznie Nr 1120/XXXVIII/2013 z dnia 25.09.2013r. dla obszaru ograniczo-
nego ulicami: ul. Sportową, Asfaltową, rzeką Jeziorką, granicą administracyjną 
wsi Siedliska, granicą wyznaczoną w odległości ok. 100 m. od ul. Łąkowej oraz 
ul. Rybacką i Świętojańską (DZ. URZ. WOJ.MAZ. poz. 11725 z dnia 13 .11. 2013 
r) dla  terenów urbanistycznych oznaczonych w obowiązującym mpzp symbola-
mi 1UST i 2UST realizowanego na podstawie Uchwały Nr 820/XXIX/2016 z dnia  
28.12.2016 r. w sprawie  przystąpienia  do   sporządzenia  zmiany  miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Piaseczna  i części wsi 
Żabieniec. 
w dniach  od 21  lipiec 2017 r. do 21 sierpień 2017 r. , w pokoju Wydziału Ar-
chitektury i  Urbanistyki na półpiętrze, przy sali konferencyjnej Urzędu Miasta  
i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki  5  w  Piasecznie.
dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie planu odbędzie 
się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno w dniu 28  lipca 2017 
od 9.30  do 11.30.
Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzen-
nym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego,  
może składać  uwagi.
Uwagi do wyłożonego projektu planu należy składać na piśmie w kancelarii 
Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno.
Uwagi do wyłożonej prognozy oddziaływania na środowisko można składać:
– na piśmie w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno 
–  ustnie do protokołu w Wydziale Urbanistyki i Architektury. Urzędu Miasta  

i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5,
–  za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-maill:   

kubiak@piaseczno.eu 
Uwagi  należy  składać do  Burmistrza   Miasta i Gminy Piaseczno, który jest 
organem właściwym do ich rozpatrzenia, z podaniem imienia i nazwiska lub 
nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości,  której do-
tyczy,  w  nieprzekraczalnym  terminie do dnia 5 września 2017 r. 

Na podstawie art. 43 ustawy z dnia 3  
października 2008 r. o udostępnianiu in- 
formacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie śro- 
dowiska oraz o ocenach oddziaływania 
na środowisko (t.j. dz. u. z 2016 r. poz. 
353 ze zm.).

zawiadamiam o przyjęciu

Uchwałą Nr 998/XXXV/2017 Rady Miej- 
skiej w Piasecznie z dnia 14.06.2017 r.  
Miejscowego Planu Zagospodarowania 
przestrzennego części wsi bobrowiec 
dla  terenu  zlokalizowanego w płd-wsch. 
narożniku ulic: Głównej i Skrajnej i ozna- 
czonego symbolem ZL w obowiązującym 
planie zatwierdzonym uchwałą Nr 1123/
XLVI/2006 Rady Miejskiej w Piasecznie 
z dnia 31 stycznia 2006 r. (Dz. Urz. Woj.  
Maz z 2006 r. poz. 1780) oraz informu- 
ję, że z treścią w/w dokumentów wraz 
z uzasadnieniem zawierającym informacje 
o udziale społeczeństwa w postępowaniu 
oraz o tym, w jaki sposób zostały wzięte 
pod uwagę i w jakim zakresie zostały 
uwzględnione uwagi i wnioski zgłoszone 
w związku z udziałem społeczeństwa oraz 
z podsumowaniem zawierającym uzasad- 
nienie wyboru przyjętego dokumentu, 
można zapoznać się w siedzibie Urzędu 
Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościu- 
szki 5, 05-500 Piaseczno w pok. 31.

Jeśli jesteś mieszkańcem Gminy Piaseczno mieszkasz w lokalu komunalnym a masz zaległości  
w opłatach za czynsz i nie radzisz sobie z ich spłatą możesz odpracować swój dług.
Zgłoś się do Wydziału Polityki Mieszkaniowej Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno i skorzystaj  
z oferowanej pomocy. 
Wniosek o odpracowanie zadłużenia do pobrania  w Wydziale Polityki Mieszkaniowej Urzędu 
Miasta i Gminy Piaseczno oraz na stronie: http://bip.piaseczno.eu/artykul/136/460/odpraco- 
wanie-dlugu-czynszowego 
Zachęcamy wszystkich najemców mających trudności ze spłatą zadłużenia do podjęcia działań 
mających na celu uregulowanie zaległości.

Grupa Niemy Movie to czterech muzyków i ak-
tor, wykonujących na żywo muzykę i dubbing 
do niemych filmów. Filmy w ich interpretacji 
nabierają kolorów i humoru: ilustrowane są 
muzyką w wielu stylach, postacie zyskują indy-
widualne głosy. Każdy z członków zespołu jest 

multiinstrumentalistą, porusza się swobodnie 
w różnych konwencjach, od klasyki po rozrywkę, 
od teatralnego patosu po kreskówkowy slap-
stick. Efektem ich pracy jest mozaika barw, 
emocji i kolory, które wykraczają poza odcienie 
szarości na ekranie.

Warto zajrzeć na stronę zespołu: www.niemy-
movie.com
Głosować można tylko raz na jeden wybrany 
film.
Serdeczne zapraszamy do głosowania na stronie 
www.piaseczno.eu

dotychczasowe zasady segregacji odpadów obowiązują  
do grudnia 2018 r.

Odpracowanie zaległości czynszowych w gminie piaseczno

zapraszamy serdecznie do wybrania filmu, który zostanie zaprezentowany na zakończenie tegorocznego Kina plenerowego. podczas 
ostatniego seansu zobaczymy niemy film z dubbingiem i muzyką graną na żywo w aranżacji gupy niemy Movie.

wybierz film na zakończenie kina

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego cz. wsi głosków dla działki nr ew. 96/7 zlokalizowanej  

przy ulicy czubatki na odcinku pomiędzy ulicami Kruka i głuszca. 

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany  
miejscowego  planu  zagospodarowania przestrzennego części miasta 

piaseczna i części wsi Żabieniec  wraz  z prognozą
oddziaływania na środowisko. 

o przyjęciu dokumentu wymagającego 
udziału społeczeństwa 

Piaseczno 2017-07-06 
UiA.ZP.6721.15.2017.WR

UiA.ZP.6721.16.2017.WK

Piaseczno 2017-06-30
UiA.ZP.6721. 14 .2017.WR

z  up.BURMISTRZA Miasta i Gminy Piaseczno
mgr inż. arch. Anna Pakulińska-Attia p.o. Naczelnik Wydziału Urbanistyki i Architektury

z  up.BURMISTRZA Miasta i Gminy Piaseczno
mgr inż. arch. Anna Pakulińska-Attia

p.o. Naczelnik Wydziału Urbanistyki i Architektury

z  up.BURMISTRZA  
Miasta i Gminy Piaseczno

mgr inż. arch. Anna Pakulińska-Attia
p.o. Naczelnik  

Wydziału Urbanistyki i Architektury

OgłOszenIe

OgłOszenIe

OgłOszenIe

Gmina Piaseczno informuje, że pomimo wejścia w życie 1 lipca 2017r. Rozporządzenia Ministra 
Środowiska z dnia 29.12.2016r. w sprawie szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wy- 
branych frakcji odpadów (Dz.U. z 2017 roku, poz. 19), w gminie piaseczno będą obowiązywały 
dotychczasowe zasady segregacji do grudnia 2018r., z uwagi na obowiązujące umowy z Wyko- 
nawcami odbierającymi odpady. Zgodnie z § 6 ust. 3 w/w Rozporządzenia, umowy na odbiera- 
nie lub odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości obo- 
wiązujące w dniu wejścia w życie w/w rozporządzenia, które określają wymagania w zakresie  
selektywnego zbierania odpadów komunalnych w sposób niezgody z rozporządzeniem, zacho- 
wują ważność na czas, na jaki zostały zawarte, jednak nie dłuższy niż do dnia 30 czerwca 2021r.
W Gminie Piaseczno obowiązują następujące zasady w zakresie prowadzenia selektywnego zbie- 
rania i odbierania odpadów:
•  Selektywne odpady należy gromadzić w pojemnikach lub workach przeznaczonych do tego 

celu.
•  Pojemniki do gromadzenia odpadów zmieszanych i prowadzenia selektywnej zbiórki odpadów 

oraz worki do odbioru odpadów biodegradowalnych ma obowiązek zapewnić właściciel nie- 
ruchomości. Worki do prowadzenia selektywnej zbiórki odpadów „suchych” i szkła zapewnia 
Gmina Piaseczno.

Selektywna zbiórka odpadów odbywa się z podziałem na następujące frakcje:
•  Odpady surowcowe (tzw. „suche” gromadzone w przeźroczystych żółtych workach lub pojem- 

nikach koloru żółtego): papier, tektura, metale, tworzywa sztuczne, opakowania wielomateria- 
łowe, tekstylia

•  Szkło i odpady opakowaniowe ze szkła (gromadzone w przeźroczystych zielonych workach lub 
pojemnikach koloru zielonego)

•  Bioodpady i odpady zielone (gromadzone w pojemnikach, kontenerach lub w przeźroczystych 
workach o pojemności max. 120 litrów dowolnego koloru z wyłączeniem koloru żółtego i zielo-
nego). Zbiórka prowadzona jest w okresie od wiosny do jesieni (marzec – listopad). 

•  Odpady zmieszane komunalne (gromadzone w opisanych pojemnikach lub kontenerach). 
W przypadku wprowadzenia jakichkolwiek zmian co do sposobu gromadzenia odpadów komu-
nalnych, będziemy Państwa na bieżąco informować. 
Szczegółowe informacje można uzyskać pod numerami telefonów: (22) 736-29-83, 736-29-84, 
736-29-85, 736-29-88 oraz na stronie internetowej: www.odpady.piaseczno.eu  

URZąD MiASTA i GMiNY PiASECZNO
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   GMiNA TARCZYN

Dni Tarczyna 2017 rozpoczęły się turniejem piłki 
nożnej o Puchar Przewodniczącego Rady Miejskiej Tar- 
czyna Mirosława Faliszewskiego, rozegranym na bo- 
isku „Orlik”. W zawodach wystartowało 10 drużyn. 
Po emocjonującej rywalizacji puchar trafił do zespołu 
Mazo Skład. Drugie miejsce zajęła ekipa UM Tarczyn, 
a trzecie miejsce Scorpion Władysławów. Najlep-
szym zawodnikiem turnieju został Paweł Lepa (UM 

Tarczyn), bramkarzem – Maciej Galas (Mazo Skład), 
zaś królem strzelców – Sebastian Adamczyk (Scor-
pion Władysławów). Trzy najlepsze drużyny oraz 
wyróżnieni zawodnicy otrzymali pamiątkowe pucha-
ry, medale oraz sprzęt sportowy, które wręczyli: Bar-
bara Galicz – burmistrz Tarczyna i Mirosław Falisze-
wski – Przewodniczący Rady Miejskiej. Organizatorzy: 
UKS Tarczyn i Gminny Ośrodek Kultury w Tarczynie 
serdecznie dziękują sędziom, opiece medycznej oraz 
tym wszystkim, którzy gorąco dopingowali drużyny 
biorące udział w sportowej rywalizacji.
Od disco polo, do ballad cohena

Po sobotnim, sportowym poranku, przyszła pora  
na artystyczne popołudnie i wieczór, w czasie któ- 
rych nad bezpieczeństwem przybyłych czuwały służ- 
by mundurowe, medyczne i profesjonalna ochrona. 
Na początek wystąpił zespół „Doxxx”, wykonujący 
piosenki z gatunku disco polo. Następnie publiczność 
miała przyjemność zobaczyć i posłuchać znakomite-
go występu utalentowanych artystycznie uczennic 
z gminy Tarczyn (zatańczyły i zaśpiewały piosenkę 
pt. „Z talentem za Pan Brat”). Kolejnym punktem 
uroczystości był koncert Teatru Piosenki Romana 
Kołakowskiego – „Słynny Niebieski Prochowiec”, który 
wykonał pełne pasji, nastrojowe ballady światowej 
sławy wokalisty Leonadra Cohena. 
Honorowy Obywatel – Stefania Steckiewicz

W czasie Dni Tarczyna nadano prestiżowy tytuł Ho-
norowy Obywatel Miasta Tarczyna dla śp. Stefanii 
Steckiewicz, który w imieniu wyróżnionej odebrał 
jej syn – Władysław. Tytuł wręczyli burmistrz Tarczy- 
na Barbara Galicz wraz z Przewodniczącym Rady 
Miejskiej Mirosławem Faliszewskim. Stefania Steckie- 

wicz (1906-1991), z zawodu pielęgniarka, została 
doceniona m.in. za poświęcenie, życzliwość i pomoc 
jaką wielokrotnie okazywała mieszkańcom Tarczyna 
i okolic w latach powojennych. Jej wielka dobroć, 
życzliwość i poświęcenie były codziennym wsparciem 
dla chorych i nie tylko.
Atrakcje

Podczas Dni Tarczyna nie zabrało także atrakcji dla 
najmłodszych. Były dmuchańce, zjeżdżalnie, kule 
wodne, trampoliny, karuzela, czy też stoiska z zabaw- 
kami. Dużo radości dzieciom sprawiło malowanie 
twarzy, którym zajmowali się charakteryzatorzy tea-
tralni z Warszawy. Osoby przybyłe na imprezę mogły 
spróbować smacznych posiłków i orzeźwiających na- 
pojów. Dużym zainteresowaniem cieszyło się stoisko 
Tarczyńskiej Grupy Plastyków „KreoArt”.
Muzyka uniwersalna

Głównym punktem tegorocznych Dni Tarczyna był 
koncert jednego z najbardziej znanych polskich woka-
listów – Andrzeja „Piaska” Piasecznego. Zaśpiewał on 

m.in. takie hity jak „Chodź, przytul, przebacz”, „Teraz 
płacz”, „Jeszcze bliżej”, czy „Śniadanie do łóżka”. 
Występ „Piaska” był pełen gracji, energicznych ryt-
mów oraz lirycznych brzmień. Piaseczny idealnie trafił 
swoim repertuarem w gusta osób w każdym wieku, 
śpiewając uniwersalne popowo-rockowe piosenki 
zapadające w pamięć. 

Burmistrz Tarczyna pragnie serdecznie podzięko- 
wać wszystkim osobom zaangażowanym w przygo-
towanie Dni Tarczyna 2017 oraz wszystkim obecnym  
na imprezie.*

*Zaplanowane na niedzielę zawody wędkarskie dla 
dzieci zostały przełożone na inny dzień z uwagi na 
niesprzyjające warunki pogodowe. Wkrótce, na stro-
nach internetowych tarczyńskiego GOK-u oraz gminy 
Tarczyn, zostanie ogłoszony nowy termin imprezy.

Szymon Woźniak, GOK Tarczyn

Kultura, sport i zabawa 
w najlepszym wydaniu
Podczas tegorocznych Dni Tarczyna władze samorządowe zapewniły uczestnikom święta 
rozmaite atrakcje. Głównym punktem uroczystości był występ Andrzeja Piasecznego.

Koncert Doxxx cieszył fanów disco polo 

Przeboje Leonarda Cohena wykonał  
Teatr Piosenki Romana Kołakowskiego

Zdolne dzieci z gminy Tarczyn zatańczyły i zaśpiewały 
piosenkę o talentach

Występ Andrzeja Piasecznego pełen był zarówno  
energicznych rytmów, jak i lirycznych brzmień

Burmistrz Barbara Galicz i Przewodniczący Rady 
Miejskiej Mirosław Faliszewski wręczają wyróżnienie
Honorowy Obywatel Miasta Tarczyna dla śp. Stefanii
Steckiewicz, które w imieniu uhonorowanej odbiera
jej syn – dr Władysław Steckiewicz
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W świetle lampionów z kolorowych 
żarówek, pod dachem z gwiazd 

między gałęziami piaseczyńskich sosen, 
na parkiecie zbitym z desek położonych 
na piasku plaży nad Jeziorką, dźwięk 
akordeonu zaprasza do walca, pierwsza 
para rusza na parkiet. Piaseczno swój 
fason ma i szyk. Tańczą jak zawodowi 
tancerze, to strażak pan Ksawery i jego 
żona krawcowa Helena, oboje z ulicy 
Bema w Piasecznie. Dostojna para tań-
cząca z gracją w rytm na 3/4 do piosen-
ki o pięknej linii melodycznej pod tytu-
łem „Bal na Gnojnej”, jest elegancka, a 
piosenka to nie żadne tam „usia, siusia”, 
to piosenka apaszowska z interesującą 
historią. Muszę jednak zacząć od jazzu, 
którego, nawiasem mówiąc, granie było 
zakazane od 1950 roku, aż do odwilży 
po 1956 roku.

W sierpniu 2013 roku na festiwalu 
Warszawa Singera zagrał jeden z naj-
popularniejszych muzyków jazzowych 
Kanady Ron Davis. Davis, jak sam mówi 
o sobie, jest synem Węgra i Polki. Ron 
Davis opowiadał interesującą historię: 
„Moja mama, która trafiła do warszaw-
skiego getta, mając tylko 14 lat, opowia-
dała o swoich wojennych przeżyciach. 
Ale czasem sama sobie przeczyła, cza-
sem nie wierzyliśmy. Dorastałem więc 
ze sceptycznym nastawieniem wobec 

tych opowieści. Jedna z nich była o ojcu 
mamy, moim dziadku Józefie ładow-
skim, który miał herbaciarnię przy 
ulicy Gnojnej potem Rynek 7, wszyscy 
politycy tam przychodzili, nawet Pił-
sudski, napisano o tym piosenkę”. Nu-
ty tej piosenki znalazły się niedawno 
na wystawie w Kanadzie i matka Rona 
zaczęła pytać znajomych Polaków, czy 
znają ten utwór, szybko okazało się, że 
prócz paru bardzo młodych ludzi znają 
go wszyscy Polacy. Walc skomponowa-
ny w latach 30. XX wieku przez rosyjską 
kompozytorkę Fanny Gordon do słów 
Juliana Krzewinskiego i Leopolda Bro-
dzińskiego ma dwie wersje tytułu „Bal 
na Gnojnej” i „Bal u Grubego Joska”.

Czy w herbaciarni „Grubego Joska” 
bywał Piłsudski, tego nie wiem. Na pew-
no częstym bywalcem był Wieniawa-
-Długoszowski. Gdy zamykano „Adrię” 
o godzinie drugiej, a noc była „taka pięk-
na”, wszyscy szli do Joska. Josek niby nie 
sprzedawał alkoholu, ale w lokalu to tu, 
to tam siedziały jakieś ciemne typy, u 
których z kieszeni marynarek wysta-
wały flaszki. Josek ponoć potrafił wypić 
jednym pociągnięciem pół litra spirytu-
su, to imponowało. W lokalu był spokój, 
bo gospodarz budził respekt, kto znał 
Joska, to „czuł mojrę”.

Aż pewnego dnia gazety warszaw-
skie, a było to 8 października 1932 roku, 
napisały, że Josek zmarł wczoraj o 23.00 
w wieku 32 lat na zawał. Ech:
Harmonia na trzy-czwarte z cicha łka,

Ferajna tańczy, ja nie tańczę.
Dlaczegoż bal na Gnojnej ach co dnia,

Gdy niejednej pary dziś brak.
W 1933 roku w teatrze warszaw-

skim „Morskie Oko” odbyła się premiera 
widowiska scenicznego „Dodatek Nad-
zwyczajny”, w którym to widowisku 

zaistniał lokal „U Grubego Joska”, po-
wstanie tekstu piosenki datowane jest 
na 1934 rok. Piosenka szybko staje się 
ponadczasowym przebojem.

Tymczasem wróćmy do lat 50. XX 
wieku i Piaseczna. Sobotni lub nie-
dzielny wieczór i wszyscy mieszkańcy 
Piaseczna zmierzają 
na dechy do Zalesia 
Dolnego. Organizato-
rami potańcówek są 
władza ludowa wraz 
z dzielnymi strażaka-
mi z OSP. Strażacy zbi-
jają parkiet z desek 
i scenę, parkiet ota- 
czają barierką, na sce-
nie zasiada orkiestra, 
żaden tam patefon i głośniki, musi być 
„prawdziwa” muzyka. Najczęściej był 
to kwartet złożony z akordeonisty, gita-
rzysty lub mandolinisty, kontrabasisty i 
małych instrumentów perkusyjnych ty-
pu tamburyn jako część sekcji rytmicz-
nej. Grano tanga, walce, polki, fokstroty, 
ale też popularne przeboje radiowe, jak 

np. „Serduszko puka w rytmie cza-cza” 
Marii Koterbskiej, „Cicha woda” Zbignie-
wa Kurtycza, „Na prawo most, na lewo 
most” Chóru Czejanda. Jednak zawsze 
największe powodzenia miały piosenki 
apaszowskie, jak wspomniana piosenka 
„Bal na Gnojnej”, „Chodź na Pragę” czy 
„Felek Zdankiewicz”. „Felka Zdankiewi-
cza” śpiewały nawet przedszkolaki.

Wstęp na parkiet był za okazaniem 
biletu. Czasami każdy „kawałek”, ta-
niec, trzeba było zapłacić osobno. Za-
wsze płacił mężczyzna. Kawalerowie, 
jeśli chcieli obtańczyć kilka pań lub z 
tą jedną już wybraną potańczyć dłużej, 
kupowali bilety na zapas. „A co? Ma 
siee ten gest” (choć w zastaw poszła 
jesionka). Pieniądze z kasy zbierane 
były na jakiś szczytny cel, jak np. odbu-
dowę stolicy. Funkcjonował też bufet. 
W bliższej i dalszej odległości od par-
kietu zasiadano na kocykach i raczono 
się wódeczką i jedzeniem pod bacznym 
okiem organizatorów. Kto przychodził 
na tego typu potańcówki? Ludzie ze 
wszystkich środowisk, ale najczęściej 
byli to mieszkańcy dużych kamienic, 

pracownicy większych zakładów pracy  
i młodzież, zawsze chętna na tańce. 
Gdzie dziewczęta z tamtych lat?

„A kiedy, bracie, tańczysz  
z naszą Leokadią,

to wtedy w łapie najmniej  
ze sto kilo masz”.

Tak, trzeba to jasno powiedzieć, 
dziewczyna lat 50. XX wieku nie mo-
gła być chuda. Chudość uważano za 
chorobę, o chudej pannie mówiono, że 

to zapewne gruźliczka. A moda? Były  
modne wąskie spódnice za kolona, bluz-
ki w ramionach podniesione poduszka-
mi, sukienki marszczone w pasie, buty 
na koturnie. Często do tańca używano 
tenisówek farbowanych na czarno. Do-
szywano do nich sznurowadła i wiązano 
je, krzyżując wysoko na łydce.

i komu to przeszkadzało? Kiedy za-
kończono te mające duże powodzenie 
zabawy? Wszystko przez to „arysto-
kratyczne Zalesie Dolne”. W 1957 roku 
tygodnik „Przyjaciółka” opublikował 
list czytelniczki z Zalesia Dolnego, która 
skarży się, że od 1 maja w lesie na grani-

cy Piaseczna i Zalesia Dolnego tuż przy 
szosie straż pożarna z Piaseczna orga-
nizuje niedzielne zabawy „na deskach”. 
Z początku muzyka grała do 22.00 lub 
22.30 i nikomu to nie przeszkadzało, 
lecz gdy zabawy zaczęły przeciągać się 
do 24.00 albo i później, zaczęły się też 
bójki i awantury. Najbardziej przykre 
jest to, jak donosi czytelniczka, że w 
dniu 16 czerwca 1957 roku doszło do 
strzelaniny na parkiecie. W Piasecznie 
po wojnie było dużo broni wszelkiego 
kalibru. Okoliczni mieszkańcy Zalesia 
zwrócili się wtedy do Miejskiej Rady 
Narodowej z prośba o zaprzestanie 
organizowania tańców na dechach. 
List podpisało 20 rodzin. MRN prośbę 
mieszkańców poparła i 7 lipca 1957 
roku zabawy nie było. Minęło trochę 
czasu i znów zorganizowano „dechy”. i 
tym razem muzyka grała do 24.00. No 
to „tym razem” mieszkańcy Zalesia wy-
słali list do Powiatowej Rady Narodowej 
podpisany przez 30 rodzin. Zastępca 
przewodniczącego PRN odpowiedział, 
cytuję: „...mieszkańcy nie mogą zabra-
niać urządzania zabaw i będą się na-
dal odbywały. Na skargi mieszkańców 
odpowiedziano krótko: utrzymaniem 
porządku musi się zająć komisja po-
rządkowa, a za bójki będą odpowiadać 
ci, co je wszczynają”. Dechy w Piasecznie 
przetrwały jeszcze do początku lat 60. 

XX wieku, były organizowane w różnych 
miejscach miasta. Aż odeszły razem z 
tancerzami.

Polski świat muzyczny zdobywał 
jazz w klubach muzycznych. 

Małgorzata Szturomska

Dechy, czyli bal pod sosną

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

A było to 8 października 
1932 roku, napisano  
w gazetach, że Josek 

zmarł wczoraj o 23.00  
w wieku 32 lat na zawał

Piaseczno swój fason 
ma i szyk. Tańczą jak 
zawodowi tancerze,  

to strażak pan Ksawery 
i jego żona krawcowa 

Helena

„Dziennik ABC” z 8 października 1932 roku

Panny z ulicy Bema w roku 1950 – Krysia, Stenia i Teresa

   List do „Przyjaciółki” z 1957 roku

Dechy w Zalesiu Dolnym w 1954 roku
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Oferta jest bardzo zróżnicowana – od siatkówki poprzez Krav Magę 
i lekkoatletykę, po naukę jazdy na deskorolce i trening funkcjonalny. 
Wszystkie zajęcia prowadzą wykwalifikowani trenerzy. Warto z nich 
skorzystać, tym bardziej że zajęcia są bezpłatne, zarówno dla dzieci jak  
i dorosłych mieszkańców gminy. 

Akcja (z wyjątkiem treningu funkcjonalnego) potrwa do końca lip-
ca. Potem krótka przerwa i do szkoły – w dobrej kondycji i z nowymi 
umiejętnościami!

trening siatkówki z OnIcO warszawa:
3, 10, 17, 24 lipca (poniedziałek) 
– Stadion w Lesznowoli ul. Szkolna 6 – godz. 15.00-16.30
4, 11, 18, 25 lipca (wtorek) 
– Orlik w Łazach ul. Ks. Słojewskiego 1 – godz. 13.00-14.30
– Boisko w Mrokowie ul. M. Świątkiewicz 2a – godz. 15.00-16.30 
 6, 13, 20, 27 lipca (czwartek)
– Boisko w Mysiadle ul. Kwiatowa 28 – godz. 15.00-16.30 

zajęcia lekkoatletyczne z olimpijką anną jakubczak:
3, 10, 17, 24 lipca (poniedziałek) 
– Stadion w Nowej Iwicznej ul. Krasickiego 56 – godz. 14.00-15.00

5, 12, 19, 26 lipca (środa)
– Stadion w Lesznowoli ul. Szkolna 6 – godz. 14.00-15.00 

zajęcia z instruktorami deskorolki:
4, 11, 18, 25 lipca  (wtorek)
– skatepark w Mysiadle, ul. Kwiatowa 28 – godz. 12.00-13.00 
6, 13, 20, 27 lipca (czwartek)
– skatepark w Nowej Iwicznej ul. Krasickiego 56 – godz. 12.00-13.00
UWAGA! Na zajęcia z jazdy na deskorolce należy zapisać się na stronie 
www.goskate.pl.
zajęcia Krav Maga z instruktorem jarosławem bęzą:
6,13,20,27 lipca (czwartek) 
– Łazy ul. Ks. Słojewskiego 1 – godz. 10.00-11.00 
– Mroków ul. M. Świątkiewicz 2a godz. 11.30-12.30 

Trening funkcjonalny  
– zajęcia z trenerem damianem wiśniewskim:
Zajęcia odbywają się w soboty, niedziele, wtorki i czwartki  
od 8 do 31 sierpnia. 
•  Mysiadło ul. Polna, na urządzeniach street workout  

– sobota 11:30-12:30,
•  Lesznowola ul. Szkolna 6, na stadionie lekkoatletycznym  

przy szkole – sobota 13:00-14:00
• Nowa Wola ul. Krasickiego, na urządzeniach street workout  
- niedziela 11:30-12:30,
•  Łazy ul. ks. H. Słojewskiego 1, na „Orliku” przy szkole  

– niedziela 13:00-14:00,
•  Nowa Iwiczna ul. Krasickiego, na stadionie lekkoatletycznym   

przy szkole – wtorek 19:00-20:00,
•  Mroków ul. Marii Świątkiewicz, na boiskach  

przy hali sportowej i szkole – czwartek 19:00-20:00.

Serdecznie zapraszamy do udziału w zajęciach. Szczegółowe informacje 
znajdują się na stronie internetowej Centrum Sportu  
w Gminie Lesznowola – www.sportlesznowola.pl 

Oprac. Agnieszka Adamus 

22 czerwca 2017 r. Maria Jolanta Batycka – Wą- 
sik – Wójt Gminy Lesznowola na mocy regu-
laminu uchwalonego przez Radę Gminy Lesz- 
nowola przyznała stypendia dla uczniów szc-
zególnie uzdolnionych za osiąganie wysokich wy- 
ników sportowych, artystycznych oraz w edu-
kacji szkolnej. W tegorocznej edycji stypendia 
otrzymało łącznie 19 uczniów, w tym: 4 ucz- 
niów za osiągnięcia w edukacji szkolnej – ucznio- 
wie musieli wykazać się bardzo wysoką średnią 
ocen oraz uzyskaniem tytułu laureata lub fina- 
listy konkursu przedmiotowego, organizowane- 
go pod patronatem Kuratora Oświaty, 3 uczniów 
za szczególne osiągnięcia artystyczne – warun- 
kiem otrzymania stypendium jest m.in. zajęcie 
wysokiego miejsca w artystycznych konkursach 
o randze międzynarodowej, krajowej lub woje- 
wódzkiej oraz 12 uczniów za osiągnięcia spor-
towe. Młodzi sportowcy musieli wykazać się 
m.in. wysokimi miejscami w klasyfikacji w za- 
wodach o randze światowej, europejskiej, ogól-
nopolskiej lub co najmniej wojewódzkiej. 
Zgodnie z regulaminem wszyscy stypendyści  
muszą być mieszkańcami Gminy Lesznowola  
i mieć  maksymalnie 18 lat.
Wręczenie stypendiów odbyło się w dniach 22 
– 23 czerwca br. podczas uroczystości zakoń- 
czenia roku szkolnego w szkołach na terenie 
Gminy Lesznowola.

w tyM rOKu nagrOdzenI zOstalI:
za osiągnięcie wysokich wyników sportowych:
•  Piotr Osmólski – Stowarzyszenie Wiśniewski  

Kick – Boxing
•  Bartosz Kucharski – Stowarzyszenie  

Rekreacyjno- Sportowe „Kondycja” 
• Konrad Lichowski – MUKS Piaseczno
• Mateusz Kuśnierkiewicz – KS „Grawitacja”
• Aleksander Cybulski – KS „Grawitacja” 
• Adrianna Fijałkowska – KS „Grawitacja”
• Zuzanna Skład – KS „Grawitacja”
• Maja Cieśla – Warszawski Klub Kolarski
• Bronisława Dąbek – Akademia Tańca „PASO”
• Julia Sztemberg – ZSP w Lesznowoli
• Ida Palęcka – AZS Warszawa
• Stanisław Palęcki – AZS Warszawa
za szczególne osiągnięcia artystyczne:
• Antonina Szymczak – GOK Lesznowola
• Justyna Urbańska – GOK Lesznowola
•  Gabriela Kurzac – Gimnazjum Katolickie  

w Magdalence
za szczególne osiągnięcia w edukacji szkolnej:
• Mateusz Prokopowicz – ZSP w Lesznowoli
• Karolina Kruczkowska – ZSP w Nowej Iwicznej
• Patrycja Sadkowska – ZSP w Mrokowie
• Jakub Solecki – ZSP w Mysiadle.

Wszystkim nagrodzony serdecznie gratulujemy! 
Jacek Bulak Dyrektor ZOPO

Miłośnicy ruchu i zdrowego trybu życia  
nie mogą narzekać na nudę. Od 3 lipca mogą 
korzystać z zajęć sportowych organizowanych  
przez Centrum Sportu w Gminie Lesznowola. 

Sportowe lato 
w Lesznowoli 

PROMOCJA

Ceramiczne Lato
Zarówno dzieci jak i dorośli będą mogli ucze- 
stniczyć w zajęciach organizowanych w Praco- 
wni Ceramiki i Rzeźby we Władysławowie (ul. 
Wojska Polskiego 64). W dniach od 3 do 20 
lipca Pracownia będzie otwarta w godz. 9.00-
16.30 od poniedziałku do czwartku. Instruk- 
torem w tym czasie będzie Joanna Zielińska. 
W kolejnych dniach, od 24 lipca do 1 września, 
zajęcia poprowadzi Joanna Jagodzińska. W tym 
czasie Pracownia będzie otwarta od ponie- 
działku do czwartku w godz. 9.00-17.00 oraz  
w piątek w godz. 12.00-20.00. 

Koncerty leśne w Magdalence
W sielankowej muzycznej atmosferze upłynie 
lipiec i sierpień w Magdalence. Zapraszamy na 
trzy koncerty, które rozpoczną się o godz. 18.00 
na Górkach Piaskowych. W niedzielę 9 lipca 
zagra zespół Let’s play, zaś 23 lipca usłyszymy 
akustyczne wykonanie utworów Czesława Nie-
mena. Koncert z 13 sierpnia niech na razie po-
zostanie niespodzianką. 

Malarskie Niedziele w Mysiadle
Na spotkania z pędzlem i sztalugą zapraszamy 
nad staw w Mysiadle. 16 i 30 lipca w godz. 
16.00-18.00 instruktorzy GOK Lesznowola 
poprowadzą bezpłatne warsztaty malarskie. 
Spotkanie dodatkowo urozmaicą muzycy. Duet 
Ojciec i Syn zagra w połowie lipca, zaś dwa ty-
godnie później usłyszymy muzyków z Lesznow-
olskiej Orkiestry Symfonicznej. Zapewniamy 
materiały – farby wodne, pędzle, papier i szta-
lugi. Osoby malujące na płótnach proszone są 
o zabranie materiałów własnych.

Kino Letnie
W dwa piątkowe wieczory zapraszamy na ko- 
medie na wielkim ekranie. Ponownie teren 

nad stawem w Mysiadle stanie się kultural-
nym punktem na mapie gminy Lesznowola. 
14 lipca o godz. 21.30 pokażemy francuski hit 
Nietykalni. Natomiast 18 sierpnia o godz. 21.00 
będą mogli Państwo zobaczyć Kobiety z 6. 
piętra (organizator zastrzega sobie ewentualną 
zmianę repertuaru).

Lato w GOK
Lato w GOK to zajęcia oraz warsztaty dla dzieci, 
które będą miały miejsce w dwóch świetlicach 
GOK Lesznowola w miejscowościach Mysiadło 
i Nowa Iwiczna. Trzy tygodnie wakacji (7-11, 
14-18 oraz 21-25 sierpnia) z Gminnym Ośrod- 
kiem Kultury w Lesznowoli, to wspaniała za-
bawa i niezapomniana przygoda. Dla dzieci 
przygotowaliśmy wiele atrakcji, w tym wyciecz- 
ki na Farmę Iluzji, do Muzeum Starożytnego 
Hutnictwa Mazowieckiego i Stajni PaTaTaj oraz 
podróż Pociągiem Retro Kolei Wąskotorowej  
z Sochaczewa.

Koncert  
zespołu złoty MaanaM
Lesznowolskie Pożegnanie Wakacji to plenero- 
wy koncert zespołu Złoty MAANAM. Zapra- 
szamy 27 sierpnia na godz. 19.00 na błonia 
przed Urzędem Gminy w Lesznowoli. Czas 
urlopów i błogiego wypoczynku zakończymy 
na rockowo, bowiem grupa Złoty MAANAM 
zaśpiewa największe przeboje zespołu zało- 
żonego przez Korę i Marka Jackowskiego.

serdecznie zapraszamy do śledzenia naszej 
strony internetowej www.gok-lesznowola.pl  
i skorzystania z oferty!

Zespół  
Gminnego Ośrodka Kultury 

w Lesznowoli 

Znalazły się tam  zjeżdżalnie, huśtawki, piasko- 
wnica oraz urządzenia do ćwiczeń siłowych.  
W uroczystości wzięły udział osoby szczegól- 
nie zaangażowane w powstanie tego miejsca  
– pani Janina Tomera – Radna Gminy Leszno- 
wola i zarazem Sołtys Sołectwa Wólka Kosow- 
ska oraz pan Rafał Skorek – Dyrektor Centrum 
Sportu w Gminie Lesznowola. Razem z Prze- 
wodniczącym Rady Sołeckiej – panem Stani- 
sławem Benzą i dziećmi z Wólki Kosowskiej 
przecięli symboliczną wstęgę, co zapoczątko- 
wało pełne atrakcji popołudnie. Dla dzieci przy- 
gotowano gry i zabawy z nagrodami na świeżym 
powietrzu oraz pokaz baniek mydlanych. Moż- 
na było poskakać i pozjeżdżać na dmucha- 
nych zabawkach, obejrzeć pokaz gimnastyczny 
oraz występ muzyczny młodzieży ze świetlicy 
sołeckiej. Imprezę poprowadził pan Tomasz 
Winiarski – instruktor ds. artystycznych Gmin-
nego Ośrodka Kultury w Lesznowoli. Imprezę 
zorganizowano pod hasłem „Piknik z koszycz-
kiem”, więc i nie zabrakło atrakcji kulinarnych. 
Dorosłym sporą dawkę emocji dostarczył mie-
jscowy klub piłkarski Walka Kosów, którego 
zawodnicy rozegrali mecz między drużynami 
Seniorów i Oldboyów. 

Plac zabaw przy ulicy Karasia jest już 27 wolno- 
stojącym placem zabaw w gminie Lesznowola. 
Wszystkimi zarządza Centrum Sportu w Gmi- 
nie Lesznowola. Są to miejsca bezpieczne i przy- 
jazne dla dzieci, wyposażone w wysokiej ja- 
kości urządzenia do zabaw. W większości loka- 
lizacji obok zabawek dla dzieci zainstalowano 
urządzenia do ćwiczeń na wolnym powietrzu. 

Również w Wólce Kosowskiej przy Karasia 
rodzice i opiekunowie będą mogli poprawić 
swoją kondycję na siłowni pod chmurką. 
Dziękujemy Radzie Gminy oraz Pani Wójt za 
tworzenie atrakcyjnej oferty dla najmłodszych 
i ich rodziców.

Agnieszka Adamus, UG Lesznowola

sobotnie popołudnie 1 lipca najmłodsi mieszkańcy wólki Kosowskiej 
zapamiętają na długo. tego dnia uroczyście otwarto  

nowo wybudowany palc zabaw przy ul. Karasia.

pracownicy gOK-u przygotowali ciekawą ofertę letnią.  
Kulturalne lato rozpoczęło się warsztatami ceramicznymi  

oraz koncertem w Magdalence i zakończy również koncertem.  
ale do kończącego lato występu zespołu złoty Maanam  

jeszcze daleko – zobaczmy co nas czeka po drodze. Nowy plac zabaw  
w wólce Kosowskiej  

już otwarty!

Kulturalne wakacje  
z GOK-iem

Kolejne stypendia wójta  
Gminy Lesznowola przyznane!

  GMiNA LESZNOWOLA
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\\\ GÓRA KALWARIA

Czy tym razem uda się 
dotrzymać terminu?

P od koniec maja pisaliśmy o opóź-
nieniach mających miejsce przy bu-

dowie Skarpy Wiślanej w Górze Kalwa-
rii. Początkowo prace miały zakończyć 
się jeszcze w listopadzie, ale ostatecznie 
do końca stycznia poza remontem muru 
oporowego niewiele udało się zrobić. Po 
ustąpieniu mrozów prace wznowiono, 
aczkolwiek ich tempo nadal nie było za-
dowalające. Wraz z nadejściem wakacji 
mieszkańcy mogli wreszcie skorzystać 
ze spacerów. Teraz nadszedł czas na 
realizację kolejnego etapu prac, który 
obejmuje budowę części wypoczynko-
wo-rekreacyjnej.

W ramach drugiego etapu wykona-
ne zostaną roboty ziemne i nasadzenia 
zieleni. Otwarcie ofert przetargu nastą-
pi w ten piątek. Wykonawca powinien 
zdążyć z zakończeniem prac do 30 paź-
dziernika. Warto zapamiętać tę datę, 
oby tym razem obyło się bez zbędnych 
opóźnień. A jak Skarpa Wiślana ma wy-
glądać w przyszłości? Przypomnijmy 
założenia projektu.

\\\   Altana, plac zabaw i stoliki 
piknikowe

W części południowej parku zapla-
nowano plac zabaw dla dzieci młod-
szych i starszych. Znajdzie się na nim 
piaskownica, huśtawka, zestaw zaba-
wowy w kształcie zadaszonej łodzi, a 
także ławki, stoliki piknikowe i kosze na 
śmieci. W sąsiedztwie placu zabaw ma 
stanąć siłownia zewnętrzna. W części 
północnej usytuowany zostanie plac 

widokowo-wypoczynkowy wyposażo-
ny w altanę, ławeczki i stoliki. Będzie 
tu można pograć w szachy, warcaby itp. 
W niedalekiej odległości przewidzia- 
no miejsce na ogniska z okrągłymi ła-
wami.

– Program funkcjonalny parku 
umożliwia różnorodne spędzanie czasu 
w ciągu całego roku osobom w każdym 
wieku. Sprzyja także różnym formom 
wypoczynku rodzinnego. Oprócz spa-
cerów i odpoczynku na licznych pla-
cach widokowych, można tu jeździć na 
sankach, uprawiać nordic walking, grać  
w gry planszowe, biwakować przy 
ognisku lub grillu, urządzać rodzinne 
pikniki. Małe i starsze dzieci mają tu  
zapewniony szeroki program zabaw 
edukacyjnych i ogólnorozwojowych  
ćwiczeń fizycznych – czytamy w pro- 
jekcie rewitalizacji Wiślanej Skarpy.  

To nie koniec innowacji, zwrócono  
również uwagę na historię regionu.  
– Biorąc pod uwagę historię Urzecza  
proponujemy stworzenie w obu par-
kach swoistej ścieżki historycznej 
ukazującej w ciekawy sposób unikato-
wość tego mikroregionu etnograficz-
nego. W parku w obrębie działek 105 
i 106 proponujemy, na ustawionych 
na placykach tablicach, przedstawić 
codzienne życie, zwyczaje i zabawy łu-
rzycan. Plac zabaw dla dzieci, na którym 
główne urządzenia mają kształt łodzi  
i sieci, to dobra sceneria dla informa-
cji o zabawach dziecięcych, wycinan-
kach i innych ozdobach wytwarzanych  
na Urzeczu, wyplatanych przedmiotach 
codziennego użytku, typach łodzi i sieci 
rybackich – opisują projektanci.

Niewątpliwie jest na co czekać.
Tekst i zdjęcie Rafał Lipski

SPOłECZEńSTWO

\\\ KOnstanCin-JeZiORna

Na wszystkie swoje pisma 
kobieta otrzymała odpowiedź 
w terminie.

W lutym tego roku do Rady Miej-
skiej w Konstancinie-Jeziornie 

wpłynęła skarga na działania burmi-
strza dotycząca braku odpowiedzi na 
wniosek. Skarga odnosiła się do pism 
składanych w sprawie przyznania loka-
lu mieszkalnego z zasobu gminy.

Wnioski skarżącej o przydział loka-
lu mieszkalnego wpływały do burmi-
strza od 2003 roku (na wszystkie otrzy-
mała ona odpowiedź w terminie). Zgod-
nie z uzasadnieniem rodzina kobiety nie 
spełnia wymogów uchwały dotyczącej 

zasad wynajmowania lokali wchodzą-
cych w skład mieszkaniowego zasobu 
gminy. To wszystko i tak jest jednak bez 
większego znaczenia, gdyż w piśmie do 
Wojewody Mazowieckiego z 7 lutego 
kobieta podniosła zarzut nieudzielenia 
odpowiedzi na składane pisma.

Jak ustalił zespół kontrolny Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej, na ostatni 
wniosek kobieta otrzymała odpowiedź 
po tygodniu. Nie śpieszyła się ona 
jednak z odebraniem pisma i, mimo 
dwukrotnego awizowania, ostatecznie 
odpowiedź trafiła do jej rąk... 27 lute-
go, czyli ponad dwa miesiące później. 
Skarga oczywiście została uznana za 
bezzasadną.

Rafał Lipski

Bezpodstawne skargi
Skargami na burmistrza zajmują się radni

Obecny wygląd Skarpy Wiślanej
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Rewitalizacja etap II

\\\ KAMIONKA

Z sołtysem Kamionki, 
Zdzisławem Gierulą, 
rozmawiała Agnieszka Deja. 

\\\   Jak zmieniła się Kamionka w ostat- 
nich latach?
Z.G.: Powiedziałbym, że zmieniła się 
na plus. Jestem sołtysem drugą kaden-
cję, piąty rok. Zastałem Kamionkę ja-
ko wieś nieco ubogą, co było typowe 
dla miejscowości podwarszawskich w 
tamtym czasie. Dzięki radzie sołeckiej, 
Gminie Piaseczno i mieszkańcom udało 
się zmienić ten stan rzeczy. Dokończy-
liśmy dzieło poprzedniej sołtys, czyli 
plac zabaw dla dzieci. Co roku pojawia 

się na tym placu coś nowego – mamy 
dwie ściany wspinaczkowe, zabawki, 
jest siłownia napowietrzna. Wspólnie z 
Gminą udało nam się też zrobić parking 
przed szkołą. Sukcesywnie zaczynamy 
remonty ulic. Latem wzbijają się na nich 
tumany kurzu, jesienią nadają się one 
raczej do pływania kajakami niż jeżdże-
nia. Zaczęliśmy od ulic dojazdowych do 
szkoły, jak ul. Północna, która jest w 
trakcie budowy.
\\\   Co planujecie w najbliższym cza-
sie?
Z.G.: Dostaliśmy działkę gminną. Mo-
im marzeniem jest, by powstał tu Dom 
Kultury. Mamy prężnie działający Klub 
Seniora, który mógłby się tu spoty- 
kać, dzielić swoimi doświadczeniami  
i wiedzą. To byłoby miejsce dla każde- 
go – dla dzieci, młodzieży, osób doro-
słych. 
\\\   Czy organizujecie jakieś wydarze-
nia kulturalne, imprezy?
Z.G.: Co roku organizujemy pikniki ro-
dzinne. Możemy się spotkać, porozma-
wiać, spędzić razem czas. Są konkursy 
dla dzieci, ale też coś dla dorosłych. 
Przychodzą na nie nie tylko mieszkań- 
cy Kamionki, lecz także innych wsi. 
W tym roku planujemy zorganizować 
koncert.

\\\   Czy według Pana mieszkańcy Ka-
mionki są zaangażowani społecznie, 
włączają się w rozwój wsi?
Z.G.: Wieś Kamionka, jak wiele innych 
wsi, składa się jakby z dwóch członów: 
„starych” mieszkańców i z napływo-
wych. Moim marzeniem jest tak zinte-
grować Kamionkę, by wszyscy uczest-
niczyli w jej życiu. Wiadomo, że od razu 
nie da się tego zrobić, jednak cieszę się, 
że to, co udało się do tej pory zdziałać, 
jest pozytywne. Mieszkańcy, jeśli się ich 
poprosi, pomogą. Nie odmawiają, dzia-
łają z uśmiechem na twarzy. Nie mamy 
problemów z odmowami.  Widzę postęp 
w angażowaniu się mieszkańców w ży-
cie wsi. Cieszy mnie to, tym bardziej że 
robią to z chęcią. 
\\\   Co według Pana jest mocną stroną 
Kamionki?
Z.G.: Wydaje mi się, że mieszkańcy. Sama 
rada sołecka i sołtys, nawet gmina, mo- 
gą zrobić wiele, ale tak naprawdę  
to zaangażowanie mieszkańców jest 
najważniejsze. Cieszy mnie to, że  
przychodzą do mnie z pomysłami czy  
problemami, pytają, jak coś załatwić.  
Nie oczekują, że zrobimy wszystko  
za nich. Te inicjatywy są naprawdę cen-
ne, a dla mnie motywujące do dalszej 
pracy. 

Zaangażowanie jest najważniejsze

Tablica informacyjna wsi

\\\ Unia eUROPeJsKa

Powstała strona internetowa, 
na której zamieszczono 97 
dobrych praktyk z 25 krajów 
europejskich. Samorządy 
mogą znaleźć na niej pomysły 
m.in. na walkę ze smogiem czy 
zaangażowania obywateli w 
przyjmowanie uchodźców.

M iasta, niezależnie od swojej wiel-
kości, mają podobne problemy. 

– Strona internetowa „URBACT 
Good Practice” to portal zapewniający 
dostęp do praktycznych rozwiązań, któ-
re miasta wykorzystują na co dzień, aby 
sprostać wyzwaniom, takim jak zmia-

ny demograficzne, realizowanie celów 
dotyczących klimatu i ochrony środo-
wiska, przeciwdziałanie bezrobociu i 
ubóstwu w miastach – informuje Aldo 
vargas-Tetmajer z Krajowego Punktu 
Urbact.

Na stronie urbact.eu dobrych prak-
tyk możemy szukać za pomocą słów 
kluczowych lub przeglądając tematy. 
Możliwe jest także szukanie według 
rozmiaru miasta lub kraju.

– Jednym z głównych kryteriów 
wyboru Dobrych Praktyk URBACT jest 
to, że mogą zostać wyodrębnione i za-
stosowane ponownie w innym miejscu. 
Dlatego też niezwykle budujące jest to, 
że można teraz poznać te mające po-
tencjał do ulepszenia miast inspirujące 
rozwiązania w przystępnej oprawie na 
dedykowanej platformie internetowej 
– mówi Adele Bucella, kierowniczka 
działu projektów i programowania w 
sekretariacie URBACT w Paryżu.

Projekt URBACT Good Practice jest 
dla każdego – samorządowców, miesz-
kańców, studentów – kto jest zaintere-
sowany szukaniem dobrych rozwiązań 
w swoim mieście.

Joanna Grela

URBACT: 
dobre rady 
dla miast

Z dobrymi praktykami innych miast można się teraz łatwo zapoznać
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W iększości osób letni odpoczynek 
kojarzy się głównie z rajską pla-

żą, kolorowymi leżakami, parawana-
mi, zwiedzaniem zabytków, po prostu 
ucieczką od życia codziennego. A co z 
jedzeniem? Wszak to również bardzo 
ważny element wspaniałych wakacji. 
W ich wizji udanego urlopu z pew-
nością nie występuje stanie z patelnią 
przy kuchence, podczas gdy za oknem 
temperatura wynosi ponad 30 stopni 
Celsjusza. Znaczna część urlopowiczów 
zamiast tego niewątpliwie preferuje  
np. wyjście ze znajomymi do restau-
racji lub baru. Bardzo słusznie, gdyż, 
jak wspomnieliśmy na wstępie, wa-

kacje są oderwaniem się od codzien- 
ności, a więc i od naszego domowego 
jadłospisu, nie mówiąc już o stercie 
brudnych naczyń. A co jeśli ktoś się 
odchudza? Dietetycy znienawidzą nas 
za te słowa, ale powiedzmy to gło- 
śno: wakacyjny odpoczynek powinien 
obejmować również dietę. Wobec te-
go odłóżmy na chwilę suchy chlebek 
i weźmy się za prawdziwe wakacyjne 
jedzenie.

\\\   Bogactwo restauracji
Pierwsza myśl, jaka przychodzi 

nam do głowy, kiedy zaczynamy od-
czuwać głód, to wypad do restauracji. 

W dzisiejszych czasach internet daje 
nam mnóstwo możliwości, w związku  
z czym zanim udamy się do konkret-
nego lokalu, warto wcześniej spraw- 
dzić jego ofertę i opinie o nim na róż-
nych stronach internetowych. 

Okres urlopu to idealny czas na to, by na chwilę zapomnieć o gotowaniu w domu i skorzystać  
z szerokiej oferty gastronomicznej, którą oferują nam różne bary, kawiarnie i restauracje.

A może wakacje od gotowania?
JEDZ, PIJ Z NAMI... OFERTY RESTAURACJI

R E K L A M A
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istnieje również jedna prosta za-
sada, po której można poznać dobrą 
restaurację – jeśli w danym miejscu jest 
duży ruch, to tam muszą serwować do-
bre i świeże jedzenie. Kuchnia polska, 
włoska, azjatycka, fusion – każdy znaj-
dzie coś dla siebie. Trzeba koniecznie 
dodać, iż latem mamy dostęp do soczy-
stych warzyw oraz owoców, w które 
zaopatrują się knajpy.

Fajnym pomysłem na wakacje  
wydaje się zabawa w krytyka kulinar- 
nego– skrupulatna ocena poszcze- 
gólnych dań po konsumpcji. Oczy- 
wiście nie mamy tu na myśli rzucania  
talerzami itp. Kto wie, może z czasem  
zabawa przekształci się w pasję wy-
rażoną np. za pomocą internetowe- 
go bloga?

\\\   A może kebab?
Ci, których w pewnym momencie 

znudziło tournee po restauracjach, za-
wsze mogą wybrać prostsze, wcale nie 
gorsze, rozwiązanie. Kebab – tradycyj-
ne danie kuchni tureckiej, obecnie do-
stępne praktycznie w każdej miejsco-
wości w naszym kraju, a zarazem takie, 
które ciężko jest sobie samemu zrobić 
w domu. Na pozór nic nadzwyczajnego, 
ale jeśli się przyjrzeć, to również wystę-
puje tu duża różnorodność smaków. 
Wołowina, cielęcina, baranina, kurczak, 
wszystko podane szybko i smacznie. 

Do wakacyjnej diety zaliczyć można 
oczywiście również hamburgery, za-
piekanki, frytki itp. Wbrew pozorom, 
w zależności od składników i sposo-
bu przygotowania, każdy najmniejszy  
posiłek tego typu może nas mile zasko-
czyć.

Obecnie mamy możliwość korzy-
stania z tak dużej oferty barów, restau-
racji, kawiarni itp., że ciężko byłoby nic 
nie wybrać. Patelnia ląduje w kącie, a 
my pozwalamy sobie na nieco szaleń-
stwa. Brzmi kusząco.

 Red.

RESTAuRACJE
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\\\ PiASECZNO
12.07 godz. 18.00 – TEATRALNY ZAKĄTEK – Teatr 4 Miasto  
–  „Wróbelek i żabka, ekologiczna kanapka”. Ogródek Jordanowski  
ul. Fabryczna (vis-a-vis Przychodni), Piaseczno. Wstęp wolny
W przypadku deszczowej pogody impreza odbędzie się  
w sali Domu Kultury ul. Kościuszki 49
14.07 godz. 19.30 – Rynek Muzyczny – Leliwa z Tarnowa  
– koncert dixieland, pl. Piłsudskiego (Rynek), Piaseczno, wstęp wolny 
WYSTAWY:
MiCHAł  FRYDRYCH – SALA POSTPLASTYCZNA
Przystanek Kultura, Galeria Przystanek, pl. Piłsudskiego 9
Wystawę można oglądać do końca lipca
WYSTAWA LAUREATóW KONKURSU PLASTYCZNEGO „ABSTRAKCJA”
Przystanek Kultura, Galeria Fryderyk, pl. Piłsudskiego 9
Wystawę można oglądać do końca sierpnia
„iv ROTUNDA SZTUKi” – wystawa fotografii prac profesora ADAMa MYJAKa 
Ogrodzenie sceny plenerowej na Rynku, pl. Piłsudskiego
Wystawę można oglądać w terminach: 23 czerwca – 17 lipca oraz 18 sierpnia  
– 18 września 2017
„MiASTO. MALARSTWO OLEJNE ROMUALDA KLAYBORA”
Muzeum Regionalne w Piasecznie, pl. Piłsudskiego 10 
Wystawę można oglądać do końca sierpnia 

www.kulturalni.pl

\\\ GÓRA KALWARiA
14.07 godz. 22.00 – Kino Letnie przy Wieży  
– „Dziewczyna warta grzechu”, reż. Peter Bogdanovich,  
93’, USA 2014, komedia, ul. ks. Sajny 14. Wstęp wolny 
15.07 godz. 17.00 – Kalwaryjski Rynek Letni, Louis Armstrong w Górze Kalwa-
rii, koncert  zespołów Joanna Morea & Her All Stars oraz Latające Dywany, rynek 
miejski. Wstęp wolny
WYSTAWY:
9.06-21.07 – Wystawa akwareli Bożeny Czerskiej. Ośrodek Kultury, Białka 9. 
Wstęp wolny 

www.kulturagk.pl

\\\ KONSTANCiN-JEZiORNA
15-16.07 – v Jazz Zdrój Festiwal. Amfiteatr, Park Zdrojowy 
Program: 
15.07 godz. 16.00 Kayo Band, godz. 17.30 The Warsaw Dixielanders 
godz. 19.00 Leliwa Jazz Band, godz. 20.30 Jam Session  
(altana przy Hugonowce, ul. Mostowa 15) 
16.07 godz. 16.00 Dixie Team, godz. 17.30 Old Timers, godz.  
19.00 European Connection. 
16.07 godz. 15.00 – Co sosny usłyszały... Altana przy Hugonówce, wstęp wolny 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\ LESZNOWOLA
14.07 godz. 21.30 – Kino letnie. Projekcja filmu pt. „Nietykalni”,  
nad stawem w Mysiadle
16.07 godz. 16.00-18.00 – Malarska Niedziela (z p. Karoliną i p. J.Z)  
– rodzinne plenerowe warsztaty plastyczne przy muzyce na żywo w wyk. duetu 
Ojciec i Syn, nad stawem w Mysiadle

www.gok-lesznowola.pl

\\\ TARCZYN
Kino za Rogiem, ul. J. Stępkowskiego 17
12.07 godz. 17.00 – Sawa. Mały wielki bohater
14.07 godz. 18.00 – Papusza
17.07 godz. 17.00 – Rodzinka nie z tej ziemi

www.gok-tarczyn.pl

\\\   Ka len Da RiUM KUl tU Ral ne

\\\ NiE TYLKO DLA MiłOŚNiKÓW JAZZU  

Podczas najbliższego Rynku Muzycznego (14 lipca godz. 
19.30) w centrum Piaseczna wystąpi barwny, diexielen-
dowy zespół z Tarnowa.  
Dixieland to styl w muzyce jazzowej, określany czasem jako 
hot jazz, early jazz (wczesny jazz) lub styl nowoorleański. 
Powstał w Nowym Orleanie na początku XX w.
Leliwa Jazz Band – działający przy Tarnowskim Centrum 
Kultury jest w znacznej części spadkobiercą istniejącego 
w latach 1978-90 zespołu Ragtime Kapela. Obecny zespół 
gra dixieland, wczesny swing, wraca też do ragtimu. Wyso-
ki poziom gry dostrzegany jest przez jury najważniejszych 
festiwali jazzowych. Skład zespołu: Edward Wnęk – banjo, 
aranżacje; Kazimierz Król – klarnet; Józef Partyka – puzon; 
Stanisław Stańczyk – trąbka; Kazimierz Partyka – saksofon 
tenorowy i altowy oraz piano; Roman Starzec – kontrabas; 
Roman Bartnicki – perkusja, suzafon. 
Rynek Muzyczny – to cykl letnich, piątkowych koncertów  
na piaseczyńskim Rynku (Plac Piłsudskiego). W tym roku na 
scenie plenerowej w centrum miasta grają zarówno artyści 
piaseczyńskiej sceny muzycznej oraz ci już uznani na scenie 
ogólnopolskiej i międzynarodowej.
Zapraszamy 14 lipca o godz. 19.30 na pl. Piłsudskiego w Pia- 
secznie. Wstęp wolny.

\\\ LOUiS ARMSTRONG W GÓRZE KALWARii   
15 lipca zapraszamy na koncert grupy Joanna Morea 
& Her All Stars wraz zaproszonymi gośćmi: Troyem 
„Satchmo” Andersonem (który nie tylko gra i śpiewa 
tak jak Louis Armstrong, ale jeszcze w dodatku jest do 
niego łudząco podobny), saksofonistą Clausem Jacobi i 
trębaczem Bentem Perssonem. Zagra również Andrzej 
Kochański z grupą Latające Dywany. Nie zabraknie ani-
macji i dmuchańców dla najmłodszych.  
Joanna Morea & Her All Stars to niezwykle oryginalna for-
macja, która uprawia głównie jazz tradycyjny i muzykę swin-
gową. Od początku swojego istnienia (wiosna 2016) zespół 
pojawił się na wielu scenach festiwalowych oraz klubowych 
w całej Polsce, wszędzie pozostawiając niezapomniane wra-
żenia. 
Do projektu zostali zaproszeni wspaniali muzycy: Troy  
„Satchmo” Anderson ze Stanów Zjednoczonych - wokalista  
i trębacz z Florydy, wierna kopia Louisa Armstronga. Wy- 
bitnego holenderskiego saksofonistę Clausa Jacobi, znanego 
nie tylko w Europie muzyka, który poświęcił się propago-
waniu twórczości starych mistrzów jazzu, chroniąc ich od 
zapomnienia. Bent Persson – wspaniały trębacz ze Sztok-
holmu, od ponad 50 lat koncertujący na wszystkich scenach 
Europy i ameryki.

\\\ JAZZ ZDRÓJ FESTiWAL   
W weekend, 15 i 16 lipca w konstancińskim amfitea- 
trze odbędzie się V Jazz Zdrój Festiwal, organizowany 
przez Konstanciński Dom Kultury. To wyjątkowe wy-
darzenie, poświęcone pamięci wybitnego jazzmana, 
Louisa Armstronga. Festiwal w konstancińskim Parku 
Zdrojowym jest jedną z największych imprez tego typu 
na Mazowszu. 
Na scenie wystąpią profesjonalne, znane i wielokrotnie na-
gradzane zespoły z całego kraju, a także z zagranicy. Wybitni 
muzycy, wirtuozi swoich instrumentów, legendy polskiej  
i europejskiej sceny jazzowej. W amfiteatrze będzie można 
usłyszeć klasyczny jazz, nawiązujący do czasów powstania 
letniska. Wstęp wolny.

Sobota
W sobotę, 15 lipca festiwal o godz. 16 otworzy występ Kayo 
Band z wybitnym klarnecistą i skrzypkiem Ryszardem „Kajo” 
Kwaśniewskim. Następnie w amfiteatrze zagra The Warsaw 
Dixielanders jeden z najlepszych polskich zespołów jazzu 
tradycyjnego, specjalizujący się w interpretacji standardów 
jazzowych z Nowego Orleanu i Chicago, a także szlagierów 
polskiej muzyki z lat 30. i 40. Koncert zespołu uatrakcyjni o 
występ tancerzy ze szkoły Shim Sham. To założone w 2011 
roku studio tańca prowadzi w Warszawie kursy Lindy Hop, 
Charleston i Authentic Jazz. O godz. 19 na scenie zaprezen-
tuje się tarnowski Leliwa Jazz Band. Na repertuar zespołu 
składają się standardy jazzu lat 20. i 30. Aranżacje utworów 
nawiązują do najlepszych tradycji tego gatunku - jazzu no-
woorleańskiego, szczególnie zespołów Hot Five i Hot Seven 
Louisa Armstronga. Pierwszy dzień festiwalu zakończy Jam 
Session (godz. 20.30) w altanie przy Hugonówce. Muzyczne 
improwizacje i spontaniczne aranżacje doskonałych jazzma-
nów będą powstawały na żywo. Prawdziwa uczta dla duszy i 
doskonała zabawa i to nie tylko dla melomanów. 
Niedziela
W niedzielę, 16 lipca koncert w amfiteatrze o godz. 16 roz-
pocznie Dixie Team, zespół jazzu tradycyjnego, który powstał 
w Mogilnie w 2015 r. z inicjatywy saksofonisty Waldemara 
Krystkowiaka. Natomiast o godz. 17.30 na scenie zobaczymy 
legendę polskiego jazzu – zespół Old Timers. Jest jednym  
z najlepszych zespołów grających jazz tradycyjny, nie tylko  
w Polsce, lecz także w Europie. Powstał w 1965 r. w Warsza-
wie i od ponad pół wieku plasuje się w ścisłej czołówce pol-
skich, jazzowych zespołów. Zdobył prestiżowe nagrody, ma na  
swoim koncie wiele płyt oraz koncerty niemal w całej Euro-
pie. Nagrał również muzykę do filmów „Był Jazz”, „vabank” 
czy „Seksmisja”, a także do spektaklu „Opera za trzy grosze”  
w warszawskim teatrze Ateneum. Festiwal zakończy Europe-
an Connection (godz. 19). Międzynarodowa grupa doskona-
łych muzyków koncertujących na całym świecie. W jej skład 
wchodzą znani i cenieni jazzmani z Polski, USA, Holandii  
i Szwecji. W konstancińskim amfiteatrze wystąpią, m.in.  
Claus Jacobi, wybitny holenderski saksofonista, który słynie 
z kultywowania tradycji starych mistrzów jazzu tradycyjnego, 
a także amerykański wirtuoz trąbki Troy Anderson. Jak nikt 
inny potrafi naśladować brzmienie legendarnego Louisa 
Armstronga. 

\\\ PIASECZNO

\\\ GÓRA KALWARIA

\\\ KOnstanCin-JeZiORna
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DaM PRaCĘ 
Zespół Szkół Publicznych w Mysiadle 
(ul. Kwiatowa 28) zatrudni  
na stanowisko nauczycieli:  
- fizyka z astronomią  
(1 osoba, 12 godzin tygodniowo)                                                                                                        
- matematyka (1 osoba, 
16 godzin tygodniowo)                                                                                                                     
- oligofrenopedagogika (3 osoby, 
25 godzin tygodniowo, pełen etat)                                                                               
- bibliotekarz (1 osoba, 30  
godzin tygodniowo, pełen etat)                                                                                                     
- nauczanie początkowe, kształcenie 
zintegrowane (1 osoba  
na zastępstwo, 18 godzin  
tygodniowo, pełen etat) 
- informatyka (1 osoba  
na zastępstwo, 18 godzin  
tygodniowo, pełen etat) 
- wychowanie fizyczne (1 osoba, 
25 godzin tygodniowo, pełen etat)                                                                                              
- psycholog (1 osoba na zastępstwo, 
25 godzin tygodniowo, pełen etat)                                                                       
- j. angielski (1 osoba na zastępstwo, 
pełen etat) 
CV proszę przesyłać na adres 
e-mail: sekretariat@spwmy.edu.pl, 
telefon kontaktowy - (22) 462-85-20
zatrudnIĘ KIerOwcĘ autObusu 
Kat. d, przewOzy szKOlne, wy-
cIeczKI, wyMagane aKtualne 
uprawnIenIa, MIle wIdzIana  
KARTA KIEROWCY. TEL. 606 536 651

Zatrudnimy ekspedientkę  
„Supersam” ul. Starzyńskiego 4  

dojazd ZTM 715, 737 i PKP stacja 
W-wa Dawidy tel. 501 577 285 

Mechanik Samochodowy - MTM Auto 
Serwis zatrudni mechanika samocho-
dowego. Godne wynagrodzenie, do-
bre warunki, nie pracujemy w soboty 
i długie weekendy! Tel. 501712163 
warsztatpiaseczno@gmail.com 
Kwalifikowany pracownik ochrony + 
książeczka broni, poświadczenie bez-
pieczeństwa „poufne”.  
Umowa o pracę. Stawka 15 zł brutto. 
System 24/48. Celestynów.  
605 611 567, 609 567 386
Opiekunki, dom opieki,  
tel. 607 034 382 
Poszukuję nauczycielki do przedszkola 
w Łazach ( koło Magdalenki). Kontakt 
- tel 506-12-52-82
Pralnia w Piasecznie zatrudni kobietę 
(doświadczenie mile widziane) umowa 
o pracę tel.: 575-942-929
fryzjerka do salonu w łazach  
k/Magdalenki tel. 503 018 891
Fryzjerkę Piaseczno, tel. 784 799 799 
Zatrudnię pomoc kuchenną  
i kucharza. Praca w Konstancinie. 
508-318-341
Zatrudnię malarzy, gipsiarzy,  
glazurników. Konstancin.  
602-38-92-91
Pracownik magazynowy. Rusztowania. 
Praca fizyczna. tel-502 782 558 
Zatrudnię kierownika kuchni. Praca  
w Konstancinie. 508 318 077
Stacja Paliw w Tarczynie zatrudni  
kasjera 605276594
Praca od zaraz, Call Center  
Góra Kalwaria oraz Warszawa.  
tel-730 266 999
Na dachy, tel. 601 20 98 98
Zatrudnię dekarzy - blacharzy  
budowlanych. Praca stała,  
zakwaterowanie, wynagrodzenie: 
akord. Piaseczno, tel. 22 756 84 89

Firma w Tarczynie zatrudni  
operatorów wózków widłowych  
z doświadczeniem oraz pracowników 
magazynowych, umowa o pracę,  
tel. 600 404 293
Zatrudnię doświadczonego mechanika 
samochodów osobowych i dostaw-
czych, Piaseczno, wynagrodzenie od 
2500,- do 4000,- w zależności od do-
świadczenia. CV: darek@darko.com.
pl, tel. 502 211 761 
DUŻY WARSZTAT SAMOCHODOWY  
w Górze Kalwarii zatrudni na stałe 
Mechanika Samochodowego,  
WYNAGRODZENIE 3000 i więcej  
na RĘKĘ. kom. 796-66-55-11
praca w ochronie góra Kalwaria  
w godz. 7-16 i 22-6 podstawy  
komputera stawka 9,70 zł netto 
tel.603 454 131; 607 212 383
Skład Budowlany w Piasecznie  
zatrudni magazyniera,  
tel. 22 756 97 81

UsŁUgi 
Laureat Perły Mazowsza 2016 sala 

weselna Biały Dworek w Prażmowie 
– zapraszamy tel. 722 202 966  
www.salaweselnaprazmow.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z. TADEUSZ  
BIAŁOGRODZKI Tel-502 093 588,  
22 756 57 63
Profesjonalna korekta lakieru  
samochodowego - polerka.  
Tel. 513 933 115
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana 
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00, 
603 310 223, 601 623 480 
pozwy sądowe, rozwodowe,  
majątkowe, spadkowe.  
tel-796 600 659 
Oczyszczanie działek, zakładanie 
trawników, ogrodnicze 519 874 891

Glazurnik tel. 513 933 115 
Docieplenia budynków.  
Doświadczone ekipy. Konkurencyjne 
ceny. 602-482-572
Rolety, plisy, moskitiery,  
żaluzje, producent i montaż.  
tel 602 380 218
Profesjonalna korekta lakieru  
samochodowego - POLERKA.  
Tel. 513 933 115
Zdjęcia, filmy, śluby z DRONA. 
790390408
docieplanie budynków  
795 96 96 96 
Glazura, gres, hydraulika  
601219 482
TYNKI AGREGATEM 533125444
Tynki tradycyjne, gipsowe  
604415352 
Tłumaczenia tel. 607 685 074
Studnie 601 231 836
Dachy, podbitka 692194998
Wycinka drzew 574 981 370
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360  
Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 
Remonty - budowlane, ogrodzenia, 
tel. 513 137 581
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Dachy papą, tel. 605 606 914
Krycie, naprawa dachów,  
tel. 511 928 895  
Naprawa pralek, 
 tel. 602 322 951

aUtO-MOtO KUPiĘ 
Skup Aut, wszystkie marki.  
Gotówka od ręki. tel. 510 210 692

nieRUCHOMOŚCi wynaJeM 
Pok. 450+ ; 2 os. 600+ 797 799 002
Noclegi od 8 zł + 574 661 588
Magazyny w Antoninowie - ochrona 
całodobowa, tel. 604 470 270,  
604 470 370

nieRUCHOMOŚCi sPRZeDaM 
Sprzedam stanowisko postojowe  
w hali garażowej w centrum  
góry Kalwarii, tel. 609 303 154 
Sprzedam działki nad jeziorami od 
900m2, 140km od Warszawy, linia 
brzegowa, media, www.cesardzialki.pl, 
 tel. 605 099 422
BEZPOŚREDNIO SPRZEDAM  
NAROŻNĄ DZIAŁKĘ 715 M KW  
W ZALESIU DOLNYM  
PRZY GŁÓWNEJ DRODZE  
TEL. 501 156 766
segmenty w centrum góry Kalwarii 
- tel. 602 810 143

NAUKA 
Matematyka tel. 602 690 229

ZDROWIE 
Rezonans magnetyczny - terapia  
bólu, odczulanie dorosłych i dzieci,  
borelioza i inne. Konstancin-Jeziorna, 
tel-602 793 303
LECZENIE PIJAWKAMI,  
RUNÓW, UL. SOLIDARNOŚCI 49, 
 tel-516 172 275

RÓŻne 
Mercedes do ślubu klasy S  
tel. 605 335 726

gastROnOMia 
Mela Verde, Kuchnia włoska,  
ul. Sikorskiego 1a,  22 717 00 00

FINANSE 
Kredyty i Pożyczki wieloratalne  
dla wszystkich. Tel. 690-016-555

OGłOSZENIA

\\\  OgŁOsZenia DROBne

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl
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Wychowanek Nadstalu 
Krzaki Czaplinkowskie będzie 
kontynuował swoją karierę 
piłkarską w jednej z najlepszych 
lig w Europie.

M łody utalentowany pomocnik Le- 
gii Warszawa Bartłomiej Urbań-

ski związał się z trzynastym zespołem 
ubiegłego sezonu holenderskiej ekstra-
klasy Willem ii Tilburg. 19-latek podpi-
sał z nowym klubem 3-letni kontrakt z 
opcją przedłużenia o kolejny rok. Do 
Holandii trafił na zasadzie wolnego 
transferu, gdyż jego umowa z „Wojsko-
wymi” wygasła 30 czerwca.

– Moi rodzice i siostra są ze mnie 
bardzo dumni, że wyjechałem za grani-
cę i mogę się tu rozwijać jako piłkarz i ja-
ko człowiek. Zostałem tu bardzo dobrze 
przyjęty, jest to dla mnie bardzo ważne 
– powiedział pomocnik oficjalnej stro-
nie internetowej trzykrotnego mistrza 
Holandii. – Nie mogę się doczekać, żeby 
rozpocząć trening! – dodał.

Satysfakcji z dokonanego transfe-
ru nie krył były znakomity środkowy 

obrońca reprezentacji Holandii, a obec-
nie dyrektor techniczny klubu Joris 
Mathijsen.

– Bartek jest postrzegany w Polsce 
jako bardzo duży talent. To uniwersalny 
zawodnik, który świetnie kontroluje pił-
kę i rozgrywa – powiedział Mathijsen.

Urbański swoje pierwsze mecze 
rozgrywał w barwach lokalnego Nad-
stalu Krzaki Czaplinkowskie, którego 
jest wychowankiem. Jego talent szybko 
zauważyli trenerzy warszawskiej Polo-
nii. W 2015 roku piłkarz przeniósł się 
do lokalnego rywala „Czarnych Koszul” 
Legii Warszawa. Występował w druży-
nie rezerw mistrza Polski, udało mu się 
zadebiutować w rozgrywkach Młodzie-
żowej Ligi Mistrzów, gdzie rywalami 
Legii byli między innymi adepci Realu 
Madryt. W styczniu pomocnik znalazł 
się w kadrze seniorskiej drużyny tre-
nera Jacka Magiery na zgrupowanie w 
Hiszpanii, grał w sparingach, ale osta-
tecznie nie udało mu się zadebiutować 
w pierwszym zespole. Teraz trafił do 
klubu, w którym liczą, że stanie się moc-
nym punktem wyjściowej jedenastki. 
Piłkarz zaliczył już mecz towarzyski 
przeciwko ekipie Kv Kortrijk.

– Cieszymy się bardzo z Bartka Ur-
bańskiego, że tak wysoko zawędrował. 
Jest takim ambasadorem KS Nadstal. 
Zobaczymy go jeszcze w niejednym klu-
bie. Może podobnie jak Lewandowskie-
go... – mówił nam w kwietniu Przewod-
niczący Rady Miejskiej w Górze Kalwarii 
Zenon Nadstawny.

Kariera młodego pomocnika rozwi-
ja się bardzo szybko – w nadchodzącym 
sezonie będzie mierzył się na boisku 
z takimi firmami jak Ajax Amsterdam, 
Feyenoord Rotterdam i PSv Eindho-
ven. Miejmy nadzieję, że któryś z tych 
topowych klubów dostrzeże ogromny 
potencjał zawodnika.

Rafał Lipski

\\\ PIASECZNO

Oliwia Malmon sięgnęła  
po złoty medal w biegu na 800 
metrów.

W ostatni weekend w Toruniu 
odbyły się Mistrzostwa Polski 

do lat 20 w lekkiej atletyce. Ogromny 
sukces w biegu na 800 metrów osiąg-
nęła zawodniczka piaseczyńskiego Sto-

warzyszenia Kondycja Oliwia Malmon, 
która z czasem 2:09.64 zdobyła złoty 
medal i została mistrzynią kraju. O wy-
graną nie było łatwo – druga Adrianna 
Czapla miała czas o 15 setnych sekundy 
gorszy, a o zwycięstwie zadecydował 
wspaniały finisz Oliwii.

– Jestem bardzo usatysfakcjonowa-
na, spełniłam swoje marzenie – opisuje 
nam swoje uczucia związane ze zwy-
cięstwem złota medalistka mistrzostw.

Szkoleniowiec Kondycji Wiesław 
Paradowski nie ukrywa, że pierwsze 
miejsce na podium zawodniczki stano-
wiło lekkie zaskoczenie.

– Oliwia to srebrna medalistka mi-
strzostw halowych. Liczyliśmy na medal, 
ale nie złoty. Po cichu tylko, a może się uda, 
bo złota jeszcze nie mamy. Do teraz – po- 
wiedział „Przeglądowi Piaseczyńskie- 
mu” Prezes Stowarzyszenia Kondycja.

Gratulujemy zwycięstwa!
RL

Urbański w Eredivisie!

Mistrzyni Polski U20

W środku złota medalistka Oliwia Malmon

Bartek Urbański w barwach Willem II

\\\ LESZNOWOLA

Mimo spadku drużyny z ligi 
okręgowej warto będzie wybrać 
się na stadion w następnym 
sezonie.

W racamy z cyklem dotyczącym 
przeglądu naszych lokalnych 

stadionów. Po Piasecznie, Konstancinie-
-Jeziornie, Chylicach oraz Górze Kalwa-
rii nadszedł czas na ocenę atmosfery 
na obiekcie znajdującym się przy ulicy 
ignacego Krasickiego 176 w Nowej Wo-
li, gdzie swoje mecze rozgrywa klub FC 
Lesznowola.

Lokalizacja 2
Osoby niezmotoryzowane mogły-

by mieć lekki problem z dotarciem na 
stadion, gdyż mieści się on w pobliskiej 
wsi. Wokół praktycznie wszędzie pole i 
parę domów. Spacer raczej wykluczo-
ny, rowerem też niezbyt komfortowo. 
Obok jest przystanek autobusowy, ale 
dodajmy, że w weekendy nie jest tam 
wcale łatwo trafić za pomocą komuni-
kacji miejskiej.

Wejście na stadion 5
Wejście dla kibiców usytuowane 

jest tuż przy parkingu. Można szybko i 
sprawnie dotrzeć na trybuny. Wszystko 
jest dobrze oznaczone, nie ma szlaba-
nów, pod którymi trzeba się przebijać, 
co na niektórych obiektach się zdarza.

Ochrona na meczu 3
W zasadzie wygląda tak, jak na 

większości boisk w lidze okręgowej – 
kilka osób z trybun dostaje kamizelki 
odblaskowe i pilnuje porządku. Trud-
no oczekiwać, żeby na tym poziomie 
rozgrywkowym ochroniarzy brano z 
Biura Ochrony Rządu, a tym bardziej 
że, po tym, co zaobserwowaliśmy, w 
Lesznowoli prawdopodobieństwo ja-
kiegoś racowiska czy bójki jest nikłe. 
Gdyby jednak do czegoś takiego doszło, 
to ochrona raczej by nas przed tym nie 
uchroniła.

Obiekt 4
Kilka boisk (w tym dwa duże), klu-

bowe baraki, parkingi dla kibiców oraz 
dla zawodników. Na ligę okręgową/iv 
ligę w sam raz. Murawa na pierwszy 
rzut oka wygląda bardzo ładnie, ale je-
śli się przyjrzeć dokładnie, to widać, że 
miejscami jest mocno zryta. 

Trybuny 4

Parę nowych, dosyć pojemnych mi-
nitrybun. Przy każdej z nich kosze na 
śmieci, za nimi pas drzewek, oznaczenie 
na miejsca dla kibiców drużyny gospo-
darzy oraz kibiców ekipy gości. Wygląda 
to naprawdę porządnie.

Kibice 4
Bardzo niska frekwencja, a dodajmy, 

że wizytowaliśmy stadion w dniu meczu 
z jedną z czołowych drużyn ligi. Mimo to 
emocje na trybunach były większe niż 
na boiskach, gdzie na spotkania przy-
chodzi i po 150 osób. Mały wcale nie 
oznacza gorszy. Piłkarze z pewnością 
nie mogą narzekać na kibiców, którzy 
żywiołowo reagują na wydarzenia boi-
skowe i okazują im swoje wsparcie.

Atmosfera 4
Bardzo przyjemnie, aż nie chce 

się opuszczać trybun. Można by rzec, 
że dosyć piknikowa. Ci, którzy byli na 
meczu klubu FC Lesznowola, na pewno 
nie mogą powiedzieć, że czuli się tam 
niekomfortowo. Zimna cola, dużo słoń-
ca i można fajnie spędzić popołudnie, 
oglądając poczynania lokalnej drużyny.

Mecz 4
W meczach Lesznowoli padało nie-

raz sporo bramek – np. 5:1 z Promykiem 
Nowa Sucha, 4:2 z Okęciem Warszawa 
oraz 3:2 z Pogonią ii Grodzisk Mazo-
wiecki. Na boisku nie brakowało walki, 
widać było, że tym chłopakom napraw-
dę chce się grać. Potencjał jest, niestety 
ten sezon zakończył się bardzo źle, gdyż 
w sobotnim spotkaniu ze Świtem War-
szawa gracze z Nowej Woli w ostatnich 
minutach doznali porażki, która przesą-
dziła o ich spadku do A-klasy.

Średnia ocena: 3,75
Mimo spadku z ligi okręgowej war-

to będzie wybrać się do Nowej Woli na 
mecz. Jeśli klub utrzyma obecną kadrę, 
to awans będzie kwestią czasu, zaś sama 
atmosfera na stadionie jest naprawdę 
bardzo pozytywna.

Tekst i zdjęcia RL

Raport 
Piknika 5

Trybuny na stadionie drużyny FC 
Lesznowola

Boisko w Nowej Woli
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\\\   ZDROWO i AKTYWNiE
Akcja „Ćwiczymy na trawie” to wakacyjne zajęcia fitness odbywające 

się w Konstancinie-Jeziornie oraz w Piasecznie. Jej organizatorem jest 
Fundacja violet Kiwi, projekt wspierają gminy. Mieszkańcy mogą bez-
płatnie skorzystać z różnych ciekawych form aktywności.

W Konstancinie w poniedziałki o godzinie 9 przy Hugonówce w Par- 
ku Zdrojowym ćwiczą seniorzy. Są to ćwiczenia relaksujące, rozluź-
niające ciało i aktywujące pracę mózgu. Godzinę później ma miejsce 
cykl zajęć edukacyjnych oraz kondycyjno-wzmacniających skierowany  
do świeżo upieczonych mam. Jest on adresowany do mam z dziećmi do  
1 roku życia. Zajęcia prowadzi wykwalifikowana fizjoterapeutka. W każ-
dą środę o godzinie 18 organizatorzy zapraszają zaś na cykl zatytułowany  
„W poszukiwaniu równowagi”. Obejmuje on następujące ćwiczenia: zdrowy kręgosłup, pilates i streching. Nad poprawno- 
ścią wykonywanych ćwiczeń czuwają instruktorki Agata Maksymowicz-Kapturska i Dorota Pawlik.

W Piasecznie mieszkańcy ćwiczą na Górkach Szymona w Zalesiu Dolnym. Cykl „W poszukiwaniu równowagi” prowadzony 
jest w poniedziałki o godzinie 17:15, a „Mama i ja – ćwiczenia z dziećmi w wieku przedszkolnym” we wtorki o 11:30.

W razie deszczu zajęcia odbywają się w sali gimnastycznej GOSiR przy ulicy Żeromskiego 15 i w Studiu Fitness Pro-Fit 
przy Pułaskiego 20 w Konstancinie. Akcja „ćwiczymy na trawie” potrwa do końca wakacji.
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